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af Firmaidrætten
Modsat andre beløbsmodtagere har DFIF 
gennem hele forløbet omkring revisionen 
af tips- og lottoloven været indstillet på a1 
forholde sig solidarisk til det samlede for
slag. Det var vigtigt for helheden, at pla
nen gik igennem -  primært med det sigte 
at sikre Dansk Tipstjenestes monopol.

FMI reddet

Peder Bisgaard, forbundsformand, DFIF

| En varm junidag 2002 blev Dansk 
Firmaidrætsforbund præsenteret for 
et forslag fra Venstres idrætspoli
tiske Leif Mikkelsen vedrørende en 
omfordeling af tipsmidlerne med 
henblik på at sikre hestesportens 
fremtid.

"Le ifs  plan", som den hurtigt 
blev døbt, gik ud på at finde ca. 20 
millioner kroner hos de faste be
løbsmodtagere af tipsmidlerne (DIF, 
DGI, DFIF, DBU, Friluftsrådet og 
DUF). Dette kunne gøres ved dels 
at hente den gamle undersøgelse af 
"de syv søstre", Handicapidrætten, 
Døveidrætten, Skoleidrætten, TRIM, 
Tankesporten, SdU og FMI, frem 
af skuffen, og dels ved at foretage 
lidt beskæringer hist og pist!

Af Leif Mikkelsens plan fremgik 
det, at Firmaidrætten "ganske gra
tis" ville få ansvaret for FMI, idet 
undersøgelsen af "de syv søstre" 
havde beskrevet, at FMI's ståsted 
naturligt var hos Firmaidrætten. At 
tiderne i mellemtiden var skiftet, 
idet FMI nu primært bestod af æl
dreidrætsudøvere og ikke arbejds- 
ledige, var en anden sag, og ikke 
relevant for planen.

Umiddelbart virkede dette frem
tidsperspektiv voldsomt. Der var 
tale om en ekstraudgift for DFIF på 
3,5 millioner kroner årligt svarende 
t il det beløb, som FMI i 2003 havde 
modtaget fra Kulturministeriet. Et 
beløb, der udgjorde mere end 10 %

af Firmaidrættens samlede tipsmid
ler og dermed en problematik som 
tilsyneladende har været ganske 
uinteressant for pressen i forhold 
t il tyveriet fra de "fattige" DBU og 
DDS!

Klare meldinger
Modsat andre beløbsmodtagere var 
DFIF indstillet på at forholde sig 
solidarisk t il det samlede forslag. 
Det var vigtigt for helheden, at 
planen gik igen
nem -  primært med 
det sigte at sikre 
Dansk Tipstjenestes 
monopol. Derfor var 
der ingen slinger 
i valsen hos os og 
langt hen ad vejen, 
og ej heller hos FMI, 
der under denne 
proces virkelig følte 
sig presset. For hvad 
skulle der nu blive af 
de mange FMI-pro- 
jekter?

DFIF har hele ve
jen igennem fastholdt, at vi overfor 
politikerne har givet håndslag på, 
at videreføre FMI, men at vi øko
nomisk v il have lov t il at tilrette 
organisationen efter vores økono
miske formåen, og det holder vi 
fast på -  gerne med en økonomisk 
overgangsordning.

FMI's redning
Tipsloven er nu vedtaget, og det

er en kendsgerning, at FMI i 2004 
overgår t il DFIF -  en opgave som 
DFIF finder spændende -  men som 
naturligvis også vil betyde ændrin
ger i strukturen omkring FMI.

Selvom den nye ordning vil 
medføre justeringer og formentlig 
også nedskæringer indenfor visse 
af FMI's arbejdsområder, så er det 
min påstand, at FMI med denne 
ændring er reddet. FMI er hverken 
den siddende regerings eller den 

nuværende kultur
ministers "ønske- 
organisation". En 
kendsgerning der 
understreges af det 
dalende tilskud t il 
FMI. (1 mio. på 2 
år). Hvis den ud
vikling fortsatte, 
ville FMI ikke have 
fået tilført nogle 
økonomiske midler 
om 2-3 år med 
efterfølgende luk
ning som en mulig 
konsekvens.

Når alt kommer t il alt, er jeg sik
ker på, at FMI har fået en meget 
fornuftig løsning hvis man tager 
de givne politiske omstændigheder 
i betragtning. Lad os derfor i fæl
lesskab få FMI integreret i DFIF 
på den bedst mulige måde. Herfra 
skal der lyde et stort velkommen 
-  vi glæder os t il at gå fremtiden i 
møde som én fælles idrætsorgani
sation! |

"DFIF har hele vejen 
igennem fastholdt, at 
vi overfor politikerne 
har givet håndslag på, 
at videreføre FMI, men 
at vi økonomisk vil 
have lov til at tilrette 
organisationen efter 
vores økonomiske 
formåen, og det hol
der vi fast på -  gerne 
med en økonomisk 
overgangsordning".
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Idræt til kamp mod seksuelle overgreb 
Power på i livssti Is klubben 
I Fakse løfter de i flok 
Første stævne i 3- kamp

Tema: DM stævner i firmaidræt 
Fodbold. Flot spil i damefinale 
Fodbold. Vrøvlehovedet der blev dommer 
Bordtennis. Herrefinale på højt niveau 
Dart. For pokker hvor er det fedt 
Volleyball. Fine forhold i Rødovre 
Billard. Neopac vandt igen.
Bowling. Det sociale er det vigtigste 
Kegler. Fysikken skal være i top 
Badminton. Sjov oplevelse med problemer 
Badminton. Kamp på de grønne baner 
Håndbold. Et levende plankeværk 
Håndbold. Det handler om gode oplevelser 
Pistolskydning. Pistolens dorne-regler 
Riffelskydning. Point kan ikke købes 
Tour de Pedal. 25 år i sadlen 
Cykelkampagnen år for år 
Resultater 1979 - 2002

Åbne stævner i DFIF 2003 
Landet Rundt 
Navne 
Kort nyt
Floorball med mange vindere

r
Næste nummer af Firmaidræt udkommer den 23. maj 2003.
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Idræt til kamp mod 
seksuelle ov
DFIF har udarbejdet en politik til fore
byggelse og håndtering af seksuelle 
overgreb mod børn og unge.

Folderen "Hvis mis
tanken opstår" er ud
sendt til alle kredse 
og foreninger under 
Dansk Firmaidræts
forbund. Yderligere 
foldere kan rekvi
reres fra DFIF's 
forbundskontor i 
Nyborg.

Forebyggelse i foreningen

| Mistanke om seksuelle overgreb 
mod børn og unge, er et meget 
følsomt område. Derfor er det også 
meget vigtigt, at der sættes ind 
med oplysning og forebyggelse.
Kan vi med en god forebyggelses
politik i foreningen undgå seksuelle 
overgreb mod børn og unge inden 
for idrætten? Svaret er desværre 
nej. Men vi kan mindske risikoen 
for, at problemet opstår.

Umiddelbart forbinder man ikke 
firmaidrætten med børn, men som 
idrætsorganisation har vi en lang 
række tilbud t il børn, unge og 
familier inden for bl.a. svømning, 
skydning, bowling, dart og frilufts
liv. Det skønnes, at firmaidrætten 
har omkring 3.500 medlemmer un
der 15 år.

- Det faktum, at der aldrig er ble
vet konstateret seksuelle overgreb 
inden for firmaidrætten, giver ikke 
anledning til, at vi bare læner os 
tilbage. Bekæmpelse af pædofili 
er et fælles anliggende for alle, 
der har med børn og unge at gøre, 
siger Dansk Firmaidrætsforbunds 
formand Peder Bisgaard.

Det er baggrunden for, at DFIF nu 
har udarbejdet en decideret politik 
t i l forebyggelse og håndtering af 
seksuelle overgreb mod børn og 
unge. Denne politik skal gøre både 
forbund og foreninger i stand t il 
at arbejde ud fra klare og veldefi
nerede retningslinier på området, 
og forbundet har netop udsendt en 
folder der opsummerer politik og 
retningslinier, og med relevante 
informationer og henvisninger til, 
hvor man bl.a. kan søge yderligere 
oplysninger.

Forebyggelsespolitikken opfordrer 
i klare vendinger vore foreninger 
t il at udarbejde overordnede for
skrifter for hensigtsmæssig omgang 
mellem børn og voksne i forbin
delse med afvikling af idrætsarran
gementer.

DFIF mener at oplysning og 
forebyggelse er vejen frem. Derfor 
anser vi også det at kræve straf
feattest af frivillige ledere som 
værende en reel mulighed.

- Afkrævningen afen straffeat
test kan være et effektivt filter 
mod problemet med tidligere straf
fede pædofile, som igen forbryder 
sig mod mindreårige, men en ren 
straffeattest kan naturligvis ikke 
stå alene, understreger Peder 
Bisgaard og opfordrer til, at for
eningerne vedtager en politik på 
området.

Der skal foreligge et fælles værdi
grundlag, et sæt "leveregler", som 
man løbende drøfter og bearbejder, 
men også efterlever i hverdagen. 
Det er også vigtigt, at levereglerne 
er skriftligt formuleret og kendt 
blandt både instruktører, medlem

mer og forældre.
Man kan bl.a. bearbejde følgende 

spørgsmål: Flvordan skal vi omgås 
hinanden? Hvilke forventninger har 
vi t i l instruktører og ledere? Hvilket 
samspil ønsker vi med forældrene? 
Og hvordan skal foreningen ledes?

Når man skal udarbejde et sæt 
leveregler for foreningen, er det 
af central betydning, at man både 
inddrager medlemmer, ledere, in 
struktører og forældre m.fl.

Det er samtidig vigtigt, at man 
beskriver foreningens stærke og 
svage sider, og hvad I gerne vil 
stå for. Nedsæt en lille gruppe, der 
bearbejder og udformer et oplæg. 
Sæt oplægget t il høring i alle led i 
foreningen. Når dette er overstået 
skal levereglerne godkendes poli
tisk i foreningen.

Gode leveregler og en åben dia
log forhindrer ikke, at overgreb kan 
forekomme, men det kan medvirke 
t il at mindske risikoen for overgreb. 
Foreningens troværdighed vil også 
blive styrket, hvis man skriftligt 
har tilkendegivet foreningens hold
ninger på dette område. |
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Power på i livsstilsklubben
Op af stolen. Livsstilsklubben i Frederiks
havn har fået folk i gang med motionen.

Power walking 
er det sidste 
nye tilbud til 
medlemmerne i 
Livsstilsklubben j 
i Frederikshavn. 
Forrest er det 
instruktør Mette :i 
fulgt a f Lis, 
Mariann (tv) og \ 
Vivi der skridter \ 
godt ud.

bike, mave/ 
baUer/lår 
gymnastik, 
cirkeltræning, 
vandaerobic, 
step hold og 
stolemotion. 
På klubaf- 
tenerne er 
der tilbud 
om vejning, 
vægtkontrol

skal også deltage i det traditions
rige Kildeløb, som afvikles i Frede
rikshavn hvert år i maj måned.

Livsstilsklubben har allerede 
planerne klar for den kommende 
vintersæson. Til september tager 
man hul på en ny sæson med et 
stort åben motions arrangement i 
Livsstilsklubben. Her v il man i sam
arbejde med diætister og Sund By 
Butik i Frederikshavn præsentere 
Livsstilsklubbens tilbud.

Lisbeth Dørum kan også afsløre, 
at Livsstilsklubben i FFK går med 
planer om at arrangere en konfe
rence, hvor emnet kunne være "mo
tion på recept", hvor bl.a. de kom
munale instanser og behandlere vil 
blive inviteret.

- Til slut vil jeg gerne gøre op
mærksom på, at DFIF burde støtte 
Livsstilsklubberne mere med økono
miske midler, særlig fordi det er en 
meget anderledes idræt vi her har 
sat i gang, slutter Lisbeth Dørum. |

| Det nytter at dyrke motion 
-  også hvis du er overvægtig. Det 
kan de tale med om i Livsstilsklub
ben i Frederikshavn, der har været i 
gang siden oktober 2002.

- Der har været et stort behov for 
vores tilbud t il overvægtige om at 
dyrke motion og deltage i klubaf- 
tener, siger Lisbeth Dørum fra FFK 
(Frederikshavn Firma Klubber), der 
også opdagede, at det ikke var lige 
let at få alle op af stolen.

I starten troede de nye medlem
mer, at livsstilsklubben var en ny 
vejeklub, hvor de blot skulle møde 
op t il klubaftenerne for at blive 
vejet og få gode kostråd, siddende 
vel at mærke.

- Så vi måtte i gang med at 
ændre den opfattelse, at man ikke 
taber sig ved at blive vejet eller 
sidde på en stol.

Gang i aktiviteterne
Nu har klubben godt gang i akti
viteterne, hvor der tilbydes body

og kostvejledning.
Livsstilsklubben har netop ud

sendt deres sommerprogram, og 
her er det sidste nye motionstilbud 
power walking.

- Power walking er ikke den 
smukkeste træningsform der findes, 
men den er t il gengæld meget ef
fektiv, og fedtforbrændingen gør 
power walking rigtig interessant for 
de overvægtige samtidig med, at 
det ikke er så belastende som f.eks. 
løb, siger Lisbeth Dørum.

Livsstilsklubben vil hele maj 
måned være med i to ugentlige cy
kelture i Tour de Pedal, og klubben

Livsstilsklub Næstved
Åbent hus tirsdag den 6. maj 
2003 kl. 19-21.30, hvor du hører 
om den nye klub og hører livsstil
skonsulent Klaus Olsen fra EbeLtoft 
Kurcenter fortælle om, hvordan han 
tabte 105 kg.
Sted: Pejsestuen, Grønnegade Ka
serne, Grønnegade 10 i Næstved. 
Gratis adgang.
Næstved Firma Sport: Aja Andersen 
tlf. 55 73 56 84.

Snart også i København, 
Sæby, Varde, Haderslev.

POWER WALKING KENDES PÅ:
- at du går med så stor hastighed, at du er 
lige ved at slå over i løb
- at du arbejder overdrevent med de store 
muskler i arme, ben og krop, så du for alvor 
får fat i fedtforbrændingen.
Ved f.eks. 110 skridt pr. minut = ca. 5 km/t 
forbrænder du 290 kalorier pr. time.
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I Fakse løfter de i flok
Frivillig arbejdskraft og gå på 
mod er hemmeligheden bag 
Fakse Idræt & Fritids succes.

| - Jamen, det er sjovt! Formanden 
for Fakse Idræt & Fritid, Jørgen 
Krog har svaret klar på spørgsmålet 
om hvorfor han hver uge lægger 
hvad der svarer t il en arbejdsuges 
friv illigt arbejde i foreningen.

Det er 4 år siden at Jørgen Krog 
blev valgt ind i bestyrelsen for 
Fakse Firma Sport, en forening der 
levede en stille tilværelse.

I dag har foreningen et nyt navn 
og en stadig voksende liste over 
aktiviteter. Mere end 650 med
lemmer har deres daglige gang i 
Fakse Idræt & Fritids nyrenoverede 
Aktivitetscenter på Ny Strandvej i 
Fakse. Alene motionscenterafdelin
gen har 400 medlemmer, der sveder 
i de mange styrketrænings- og 
kredsløbsmaskineri centret.

Aktivitetscentret er en tidligere 
landbrugsejendom, købt for 4 år 
siden, og som nu næsten er blevet 
totalt renoveret. Stueetagen på 
500 m2 rummer et motionscenter 
med både faste og frie vægte, re
ception, badefaciliteter, solcenter 
og kontorlokaler.

1. salen på 400 m2 er man i fuld 
gang med at renovere med isole
ring, opsætning af dampspærrer og

nye gipsplader samt lægning af nye 
gulve, og her har man planer om 
bordtennis-, billard- og mødeloka
ler samt en netcafe. Et projekt t il i 
alt 400.000 kr. som Fakse-folkene 
regner med skal stå færdigt om 2 
år.

Frivillig arbejdskraft
- Vi har lavet stort set det hele 
med frivillig arbejdskraft. Alt hvad 
vi selv har kunnet lave har med
lemmerne gjort. Vi har dog haft 
autoriserede folk t il at lave ei- og 
VVS-installationerne, fortæller 
Jørgen Krog, og fremhæver, at der 
samtidig også er trukket netværk
skabler, således at man kan komme 
på Internettet i alle rum.

Det er indenfor de to seneste år, 
at renoveringen af Aktivitetscentret 
har taget fart.

- Inden hele bygningen blev 
isoleret, brugte man over 100.000 
kr. om år på at varme lokalerne op. 
Nu er varmeudgifterne halveret, 
fortæller Jørgen Krog, da han viser 
rundt på arealerne udenfor centret, 
der også har gennemgået en gen
nemgribende renovering. Således 
at der nu er en terrasse og store

græsarealer som medlemmernes 
børn kan tumle sig på, og et om
råde med to petanquebaner er også 
etableret.

Som et fortjent skulderklap mod
tog Jørgen Krog hæderen som Årets 
Leder i DFIF i 2002. Jørgen Krog 
understreger dog, at det hele ikke 
havde kunnet lade sig gøre, uden 
en aktiv bestyrelse og masser af 
hjælp fra de andre frivillige ledere i 
foreningen.
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- Samtidig har vi også fået en 
masse goodwill hos kommunen, 
der nu kan se at der sker noget 
i foreningen. Vi mener også, at 
idrætten skal tage del i at forsøge 
at løse samfundets problemer, og 
vi således fire personer der udføre 
samfundstjeneste i centret, fortæl
ler Jørgen Krog.

AKTIVITETER I FAKSE 
IDRÆT & FRITID
• HEPSA (senioridræt)
• Badminton
• Dart
• Fiskeklub
• Fodbold
• Styrkeløft
• Bowling
• Hjerterigtig træning
• Krolf
• Petanque
• Panterdag
• Foto
• Computer
• Motionscenter

- Vi har mange unge der kommer i motions
centret, og vi kan ikke bare lukke øjnene for 
dopingproblematikken når vi også træner med 
tunge vægte, siger formanden for Fakse Idræt 
& Fritid, Jørgen Krog,

________________I

Dopingpolitik
Fakse Idræt & Fritid var også den 
første forening der indførte en 
dopingpolitik, hvor foreningen
- efter aftale med DFIF - kan 
foretage en dopingtest under 
træning, samt skriftligt indkalde 
medlemmer t il dopingtest.

- Vi har en del unge der kom
mer og træner i motionscentret, 
og da vi også har tunge vægte, 
kan vi ikke Lukke øjnene for, at 
der er nogen som føler sig fristet 
t il at anvende doping. Da vi ved
tog vores dopingpolitik for to år 
siden, var der da også en 10-15 
medlemmer som forlod centret.

Det er også baggrunden for, at 
motionscenterafdeligen i Fakse 
Fritid & Idræt også er medlem af 
Dansk Styrkeløft Forbund.

- I bestyrelsen var vi enige 
om, at få vores motionscenter
afdeling som medlem af Dansk 
Styrkeløft Forbund, da dette gav 
os mulighed for at stille op t il 
stævner, og gav os bedre mu
lighed for dopingkontrol, siger 
Jørgen Krog. |

Første stævne 
i 3-kamp
| Fakse Idræt & Fritid har netop afviklet 
foreningens første diplomstævne i 3- 
kamp, der består af 3 discipliner, squat, 
bænkpres og dødløft. Man har 3 forsøg i 
hver disciplin, og det bedste godkendte 
løft i hver disciplin lægges sammen t il 
et samlet 3-kamp resultatet.

Annette Andersen deltog i bænkpres, 
og det var hendes første stævne.

- Lige nu kunne jeg give et knus t il 
alle, siger en glad Anette, efter at hun 
havde løftet 55 kg i bænkpres. Annette 
startede med styrketræning for et par 
måneder siden, fordi hun har dårlig ryg, 
men nu er hun blevet grebet af atmo
sfæren i motionscentret, hvor alle snak
ker med hinanden.

Allan Madsen på 36 år har dyrket 
bodybuilding siden han var 15 år, men 
synes det var mere spændende at træne 
med de tunge vægte.

- Det er første år jeg går t il styrkeløft, 
så det er mit første 3-kamp stævne. I 
bodybuilding bruger du udelukkende 
små vægte og mange gentagelser, men i 
styrkeløft handler det om en god teknik 
og få gentagelser. Og så er det jo sjovt 
at prøve at konkurrere, siger Allan, der 
fik noteret 110 kg som bedste forsøg i 
bænkpres.

Dennis Andersen blev stævnets bedste 
løfter, med en total på 455 kg i 3-kam- 
pen. Ved stævnet satte Dennis også en 
klubrekord med 200 kg i dødløft. |
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“Når Virksomhed oq Medarbejdere skal ha’ det godt”
At have et firmamotionsrum i 
virksomheden er en luksus, som flere og 
flere virksomheder og medarbejdere ikke 
vil være foruden.

Fordelene taler for sig selv. Både for 
medarbejdere og virksomhed.
Velvære kommer indefra og ses og 
mærkes udenpå. Motion er den bedste 
kilde til bedre velvære og resultatet ses og 
mærkes efter få uger.

Med et firmamotionsrum i virksomheden 
får du mulighed for at få indpasset 
træningen i en travl hverdag f.eks. efter

arbejde når myldretrafikken er på sit 
højeste. Når du er færdig kan du køre 
hjem og ofte er du hjemme på samme 
tid, som du ellers ville have været. Bare 
friskere og gladere.

Med et firmamotionsrum får 
virksomhedens medarbejdere det bedre. 
Både med sig selv og hinanden.

Man mødes til træning, på tværs af 
organisationen og det skaber ofte 
relationer man ellers ikke ville have fået. 

Relationer giver forståelse og bedre 
kommunikation i dagligdagen. Samtidig

giver det motivation i træningen og i 
arbejdet.

Pedan sørger for at oplevelsen af 
træningen bliver unik. Med det bedste 
udstyr på markedet hvor design, 
funktionalitet, effektivitet og sikkerhed går 
op i en højere enhed, dækker Pedan's 
udstyr ethvert træningsbehov du måtte 
have, lige fra kredsløbstræning til 
styrketræning.

Virksomheden skaber rammerne. Pedan 
giver mulighederne - men i sidste ende er 
det dig, der skaber resultaterne.

ITEZF1 P E D A N  A / S
-  din wellness partner -

KØBENHAVNSVEJ 224 - 4600 KØGE 
tlf. 56 65 64 65

info@pedan.dk - www.pedan.dk
T h e  W elln ess C o m p an y"

Pedan A/S har leveret og implementeret motionsløsninger til mere end 150 danske virksomheder og institutioner. Med "Corporate Wellness" konceptet tilbyder vi problemfri indretning og opstart af motionstræning 
-I . ,1 .1 ..  ■ .1_____ 1____I I  :_____  _l__ I_____ i - L I _______*  L I - 1  o n  I_____ 1— 1. i „  , - l -------------i. , nr,r, k m x a m m f l l
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Gode oplevelser for alle
I marts måned har 
firmaidrætten af
viklet DM stævner i
II idrætsgrene med 
over 5000 deltagere

| Hvad har en bowlingspiller i Ring
købing tilfælles med en dartspiller i Vor
dingborg? Ikke meget v il man umiddelbart 

sige, men de har det tilfælles, at de begge 
har været en del af et stort arrangement, 
nemlig firmaidrættens DM stævner.

Vi vil gerne give deltagerne en fornemmel
se af, at de har været en del af et større ar
rangement, og derfor har Firmaidræt været 
med på sidelinien ved alle 11 DM stæv
ner, lige fra bowling i Ringkøbing, t il 

I dart i Vordingborg, t il fodbold i 
Sønderborg og t il volleyball 

A  i København.
m  Vi har naturligvis ikke talt V"' 

med alle deltagere, men på \ 
de næste 14 sider i dette \ 

nummer af Firmaidræt forsøger vi \ 
at tegne et billede af hvad det hele T ^  
handler om, nemlig at få nogle gode m  
oplevelser med venner og kolleger med W  
hjem i sportstasken. | ■

Se alle resultaterne på 
www.dfif.dk

Idræt

http://www.dfif.dk
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Flot spil i damefinale
Fodbold. Bispebjerg Hospital 
vandt damefinalen med 6-2.

| Sporene fra festen Lørdag med 
stegt vildsvin begynder hen på 
søndagen at sætte andre spor i 
hallen end halbalsduften. Det tyn
der ud blandt tilskuerne, efterhån
den som vinderne bliver fundet.

Lige indtil finalen i Dame A-ræk- 
ken mellem Bispebjerg Hospital, 
FKBU, og Danske Bank, KFIU, skal 
spilles.

- De dér Danske Bank har sgu al
tid spillet godt, fortæller en mand
lig tilskuer iklædt dyb basstemme 
og en reparations-cola.

Danske Banks medarbejdere be
gynder godt. Bolden triller fra fod 
t il fod i et roligt opspil, og dirigen
ten på midten venter på chancen. 
Dem kommer der et par stykker af, 
men resultattavlen står stadig i 
nul. Til gengæld formår Bispebjerg 
Hospital at bryde opspillet og 
bringe sig foran med både et og to 
mål.

Først efter fem af de otte minut
ter får Danske Bank udlignet, hvil
ket dog ikke bringer uro i rækkerne

hos hospitalets 
kvinder. Camilla 
Hirth oprethol
der hurtigt to- 
målsførigen med 
sit andet mål og 
det bliver også 
t il 4-1 før bank
personalet igen 
får sat noget ind 
på målkontoen.

I kampens 
sidste minut
ter presser de 
københavnske 
bankkvinder. Det 
koster dem yder
ligere to mål, så 
Marlene Soelberg 
også når at blive 
dobbeltmålsco
rer.

Bispebjerg
Hospital vinder 6-2 og kan t il stor 
jubel fra kollegerne og de tilskuere, 
som har holdt eftermiddagen ud, 
modtage de røde vinder t-shirts.

I  damefinalen havde Bispebjerg Hospital i gult styr på bankfolkene fra Danske Ban,

- Hold kæft, hvor var det dårligt, 
lyder den umiddelbare reaktion fra 
bænken, hvor de slukørede bank
folk sidder. |

Vrøvlehovedet der blev dommer
Målmandshandskerne blev lagt væk efter 
en uheldig kamp. Nu er han selv dommer.

| Kampen var hverken tæt eller 
speciel hårdt spillet, men en enkelt 
spiller er absolut ikke tilfreds med 
dommer Jan Nielsens kendelser. 
Meget træt og svedende fortæl
ler han den næsten to meter høje 
dommer nogle alvorlige sandheder. 
Han taler højt, men kommer åben
bart ikke særlig Langt med sine 
argumenter, for dommer Nielsen 
afslutter samtalen med:

- Jamen, så er vi jo også enige, 
efterfulgt af et smil, mens den 
udmattede spiller med bøjet hoved 
møver mod omklædningen. Det er 
første gang i denne weekend, at 
Jan Nielsen får rigtig skældud af en 
spiller.

- Spillerne må gerne ytre sig, 
man skal bare tale med dem. Der er 
stor forskel på at dømme damer og 
herrer. Der skal være plads t il sjov
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og ballade begge steder, men ved 
herrekampene skal der være mere 
alvor på. Ellers kan det godt gå 
galt, fortæller Jan Nielsen, der er 
fast dommer i firmasporten i Søn
derborg.

Jan er t il daglig taxachauf
før, og bruger mange timer på at 
dømme fodboldkampe i serie 3 og 
træne unge mennesker i Sønder
borg Amatør Bokseklub.

Jan Nielsen var "vrøvlehovedet 
som blev dommer". Hans sidste 
kamp som spiller endte så uhel
digt, at målmandshandskerne
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Rolig weekend for samaritten

Som samarit kommer du ud til mange spændende opgaver, siger Christian 
lamkjær, der klarer både store og små skader.

[ Båren er placeret op ad væggen, 
førstehjælpskassen med plastre, 
forbindinger, køleposer, varmetæp
per og hovedpinepiller står åben. 
Samarit Christian Damkjær er klar 
t il at rykke, men selv i en hel 
weekend med 600 fodboldspillere i 
aktion, har han ikke haft noget at 
rykke efter.

- Der har ikke været noget sær
ligt at lave. En enkelt forstuvning 
er kommet t il røntgen på skade
stuen og en finger, som var gået af 
led. Så jeg har fået set en masse 
fodbold, siger Christian Damkjær.

Han er ude t il 
cykelløb og motor- 
cross, hvor der nogle 
gange er noget mere 
at lave. Og så er 
han t il ringridning i 
Sønderborg, hvilket 
kan være en travl 
oplevelse.

- Men det er mest 
fulde folk, som er 
væltet eller nogen 
som har skåret sig 
på glasskår, beret
ter Damkjær, som er 
klædt i den velkend

te røde dragt med Røde Kors-logo.
At være samarit er friv illigt 

arbejde. Bag sig har Christian 
Damkjær et 30 timers førstehjælps
kursus samt et weekendkursus for 
vagtsamaritter. Derudover er der 
et væld af kurser, som giver større 
ansvar under en vagt.

- Der går meget tid på kurser og 
arbejde, men det er jo spændende 
med mange forskellige opgaver, 
fortæller Christian Damkjær og 
bliver samtidig afbrudt af en spil
ler, som har været en tur i gulvet. 
Hoften har fået et skrub og et stort

blåt mærke er allerede ved at bryde 
frem. Spilleren får en kølepose på 
t il at tage det værste.

Aktiviteten omkring samarittens 
hjemsted fanger en af tilskuernes 
opmærksomhed.

- Har du ikke en hovedpinepille 
-  eller to, spørger han med et blik 
som fortæller alt om trykluftsbor 
mellem ørerne.

- Jo, vil du ikke have et glas 
vand t il at skylle dem ned med, 
svarer Christian Damkjær og finder 
piller og vandglas frem. |

FAKTA:
DM stævnet i indefodbold blev 
afviklet i Sønderborg med Søn
derborg Familie og Firma Sport 
som arrangør. Der deltog i alt 90 
hold fordelt på 9 damehold, 30 i 
herrehold, 15 hold i mixrækken, 
15 oldboys, 3 oldgirls, 11 supe- 
roldboys og 7 veteranhold der 
spillede i to haller fra morgen til 
aften. Aftenfesten samlede 550 
deltagere til Sønderborgs specia
litet, vildsvinesteg.

straks blev lagt langt væk. Efter en 
meget hårdt spillet kamp mellem 
to firmahoLd, kogte temperamentet 
over hos flere spillere. Kampens 
dommer måtte gemme sig og sene

re blive eskorteret fra banen. Væk 
fra de ophidsede spillere.

- Det var lidt vildt. Jeg over- 
fusede dommeren, som nu er en 
kollega. Så begyndte jeg selv at 
dømme og det kan jeg godt lide, 
konstaterer Jan Nielsen, som i dag 
har et ganske godt forhold t il dom
meren.

Ved DM stævnet i firmafodbold 
har en dommer tre kampe i træk og 
derefter en pause. Der er i alt tre 
dommere t il at hjælpe kampene på 
vej denne søndag. I pauserne skal 
Jan Nielsen slappe af, få lidt "frisk

Som dommer skal du skabe dig din egen stil og være 
godt forberedt, siger fodbolddommer Jan Nielsen.

luft" og forberede sig mentalt på 
de næste kampe.

- Som dommer skal du skabe din 
egen stil. Jeg vil gerne dømme i en 
positiv ånd. Jeg skal forberede mig 
t il hver kamp, men ikke noget med 
at kigge efter eventuel ballade. En 
dommer er aldrig forudindtaget, 
men han må godt være forberedt, 
siger Jan Nielsen og smiler skævt.

Øjensynligt har han også forbe
redt sig godt. Resten af eftermid
dagen oliver rolig for den tidligere 
mesterbokser. Tacklingerne er efter 
reglerne, og Jan Nielsen kan stille 
og rolig gå rundt på banen med 
tavs fløjte og en hurtig kommentar 
på læben. |
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Herrefinale på højt niveau
Bordtennis. Det er med til at skabe stør
re opmærksomhed, når spillere på højt 
niveau også vil deltage i firmaidrættens 
DM stævner, siger sektionsformand.

| Finalen i mesterrækken står imel
lem to skrappe spillere, der kender 
hinanden lige fra juniortiden. 
Michael Daugaard Jensen spiller 
turnering i bundesligaen i Tyskland, 
men må i de to første sæt kæmpe 
hårdt om hvert eneste point mod 
Jimmy Sørensen, der på snedig vis 
får trukket tempoet ud af kampen.

Første sæt går overraskende t il 
Jimmy med 11-9, og i 2. sæt er 
taktikken igen lige ved at lykkes. 
Michael må ud i omspil førend sæt
tet er hjemme med 13-11. Tredje 
sæt bliver hurtigt overstået med en 
sikker sejr t i l Michael på 11-6, og i 
fjerde sæt er det tydeligt, at kamp
rutinen er større, selvom Jimmy 
ellers bider godt fra sig. Michael 
vinder det sidste sæt med 11-9, og 
kan kalde sig dansk mester i firma
bordtennis 2003.

Jimmy er ligesom Michael 40 år, 
og de spiller begge bordtennis i 
FKBU's (Firma-Klubbernes Boldspil 
Union) turnering i København. 
Begge spillere sveder bravt efter 
kampen. Håndklæderne bliver brugt 
flittig t t il at tørre sveden væk, og 
den værste tørst bliver slukket med 
danskvand.

Tempoet kom ned
- Jeg kender jo Michael helt tilbage 
fra vores tid som juniorer, og jeg 
slog ham faktisk for 25 år siden 
ved et juniormesterskab, fortæller 
Jimmy, der trods nederlaget er godt 
tilfreds.

- De sidste par år har jeg jo kun 
spillet lidt for motionens skyld, 
mens Michael stadig spiller i bun
desligaen.

- De to første sæt blev spillet på 
Jimmys præmisser og han fik mig

ned i tempo. Det er aldrig nemt at 
spille mod defensive spillere der 
kan holde spillet kørende. Heldigvis 
kom sejren i hus, fortæller Michael, 
som deltager i DM stævnet sammen 
med sine kolleger fra Københavns 
Kommune.

- Flere af kollegerne skulle del
tage, og så er det altid hyggeligt 
at være med t il en god weekend, 
hvor det sociale også spiller en stor 
rolle, siger singlevinderen.

Godt for firmaidrætten
Formanden for DFIF's bordtennis
sektion, Tage Brostrøm, glædede 
sig over spillet ved DM stævnet, og 
han var især godt fornøjet med det 
høje niveau i herresinglefinalen i 
mesterrækken.

- Det er af stor betydning for 
firmaidrætten, at så gode spillere 
som Michael og Jimmy deltager i 
mesterskabet. Det giver et højt ni
veau og gør det lidt mere attraktivt 
at deltage i DM stæv

net, siger Tage Brostrøm, der også 
roser FKBU for et flot arrangement.

Tage Brostrøm ser gerne flere 
deltagere ved DM stævnet, selvom 
der i år var en lille fremgang i del
tagerantallet.

- Det er selvfølgelig et problem, 
at der den samme weekend er et 
stort DGI stævne i Fuglsøcentret, 
og i den kommende weekend er der 
en stor veteranturnering. Samtidig 
kniber det jo med at få jyderne 
med, når der er stævner som lig
ger i København. Med broafgift og 
overnatning løber det jo let op i en 
udgift på 1000 kroner, lyder det fra 
bordtennissektionens formand. |

FAKTA:
DM stævnet i bordtennis blev 
afviklet i Grøndalcentret med 
FKBU som arrangør. Der del
tog 108 spillere, der spillede 
holdturnering om lørdagen og 
individuelt om søndagen. Der 
blev spillet 400 kampe på 28 
borde førend vinderne i de 9 
holdrækker og de 21 indivi
duelle rækker blev fundet. Af
tenfesten foregik i restaurant 
Jægerhytten.

Jimmy Sørensen fra FKBU 
måtte se sig stået i 4 sæt 
efter en lige kamp. Michael Daugaard Jensen fra FKBU blev dansk 

mester i firmabordtennis i mesterrækken.
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For pokker, hvor er det fedt
Dart. Intens afslutning i finalen i mixeddouble.

. V T

"Yes". Nicolai Olsen lukker første sæt i fnalen i mixeddouble A.

| Tine Riis kan ikke skjule sin 
nervøsitet. Ansigtet bliver gemt i 
hænderne, og halgulvets streger og 
lyset i loftet bliver studeret hver 
gang hendes makker Nicolai Olsen 
går t il skiven.

Sammen har de for tredje gang 
på fire år spillet sig i finalen i 
mixeddouble i A-rækken. De kom
mer fra FKBU i København, og dan
ner kun par ved DM stævnerne.

Makkeren Nicolai styrer sine ner
ver med temperament. Knyttede 
næver og et "yes" fortæller alt.

Blandt tilskuerne står Tines

storesøster Bente. Tyggegummiet 
får en ekstra kraftig behandling, 
og med armene over kors står hun 
spændt og følger søsters spil.

- Hun er nervøs. Det er tydeligt, 
men sådan er det. Hun kan godt 
klare det, hvisker Bente.

Nikolai lukker samtidig første 
sæt, og for et øjeblik svæver der 
et lettet udtryk over Tines ansigt. 
Nicolai er godt tilfreds, og med et 
hurtigt smil lader han modstan
derne tage over t il andet sæt.

Kampen vender

4
Efter en tæt afslutning på tredje 

sæt, hvor alle fire spillere kort 
bliver ramt af den berømte gum
miarm, sætter Tine den sidste pil i 
dartskiven og dommeren skriver et 
rundt nul ud for initialerne T og N.

Det ser de to dartspillere ikke. 
Med et højt "jaaah" falder de 
hinanden om halsen og fanskaren 
klapper.

- Nu er vi ovenpå igen. Det var 
ved at blive for spændende. Jeg tro
ede, de ville lukke i tredje sæt, så 
jeg blev lidt nervøs. Men for pokker 
hvor er det fedt, jeg har det rigtig 
godt, siger en tydelig glad Nicolai, 
mens han "high fiver" med folk, der 
kommer forbi og siger tillykke.

Tine og Nicolai er igen danske 
mestre, og deres nederlag i kvart
finalen sidste år er glemt. Nu skal 
Tine lige ud og have en smøg og 
så gælder det lørdagens rene dou
bler, hvor der skal spilles i alt 300 
kampe.

Søndag står menuen på singler i 
dame- og herrerækken. |

FAKTA:
DM stævnet i dart individu
elt blev afviklet i Vording
borg i Kastrup Hallen med 
Vordingborg Firma Sport 
som arrangør. De 201 delta
gere spillede knap 800 kam
pe i mixeddouble, herre- og 
damedouble samt dame- og 
herresingle førend vinderne 
var fundet. Aftenfesten blev 
afholdt ved vandrehjemmet 
i Vordingborg.

Også andet sæt går t il københavn
erne efter at modstanderne Mette 
Funch og Torben Skov fra Nakskov 
ikke får lukket sættet efter flere 
forsøg. Tine har fuldstændigt styr 
på det, da hun lukker sættet. Sej
ren er pludseligt kommet betydeligt 
tættere på -  men så vender kam
pen.

I hele tredje sæt er Tine og Nico
lai bagud. De 50 tilskuere begynder 
at røre lidt på sig. Nu går det galt.

"Sådan. Godt spillet", lyder det 
opildende fra Nicolai t i l Tine, som 
spiller en flot finale. På de rigtige 
tidspunkter rammer hun præcist, 
og sammen med Nicolai, som spil
ler temperamentsfuldt og satset, er 
de det perfekte par.

Nerver på. Tine Riis kan ikke 
skjule nerverne i mix-finalen.
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Fine forhold i Rødovre
Volleyball. Sportslig og 
deltagermæssig succes.

| - Lene på Landsholdet - Lene på 
Landsholdet! Opbakningen fra de 
mandlige holdkammerater fra Dan
ske Bank og Kommunedata (KMD) 
fejler ikke noget i finalen i dame
rækken.

Lene Wohlers fra KMD har lige 
reddet en helt umulig bold, og 
det sammensatte hold fra KMD og 
Danske Bank er tæt på en finalesejr 
over Novo Nordisk. Finalen slut
ter med de tætte cifre 25-23 og 
25-22, og pigerne fra Odense kan 
lidt overraskende danse en lille 
sejrsdans, ikke mindst fordi de kun 
har spillet med 5 spillere i hele 
turneringen.

- Vi kender jo hinanden fra tur
neringen i FKS Odense, men vi har 
spillet en god turnering, hvor vi er 
blevet bedre fra kamp t il kamp, si
ger Lene, der også spiller volleyball 
på motionsplan i Fortuna i Odense.

De fem piger fremhæver stævnet 
som et godt socialt arrangement.

- Det har været rigtigt godt ar
rangeret. Folk har været fantastisk 
veloplagte og det er supergodt, at 
vi alle sammen spiller i den samme 
hal. Forholdene i Rødovre Hallen er 
rigtig fine med 12 baner ved siden 
af hinanden, siger pigerne, der nu

skal samle kræfter t il de afslut
tende kampe i mixrækken søndag 
eftermiddag.

Rekorddeltagelse
DM stævnet blev arrangeret af 
KFIU's volleyballudvalg med Tine 
Vessel i spidsen, og hun havde al
lieret sig med Rødovre Statsskoles 
Volleyballklub, der stillede med 20 
officials og dommere.

- Det har kørt rigtigt fint, og det 
har været dejlig at se så stor en 
aktivitet. I går spillede vi på et 
tidspunkt på 11 baner, så der var 
gang i den, siger en tilfreds for
mand for DFIF's volleyballsektion, 
Jørgen Larsen, der glædede sig 
over både en sportslig og en delta
germæssig fremgang.

- Der er altid flere hold med, når 
DM stævnet ligger i København. Vi 
har haft fremgang fra 4 t i l 7 hold
i damerækken, og hos herrerne var 
der 11 hold med. 7 hold mere end 
sidste år. I mixrækken var der re
kordstor deltagelse med 27 hold, så 
vi skal spille i alt 121 kampe før
end vinderne er fundet her søndag 
eftermiddag.

De ikke helt umulige
I herrerækken skulle sidste års

mestre fra Ernst & Young forsøge 
at gentage succesen. I år var det 
herreholdet fra Ericsson, der stod 
på den anden side af nettet, og 
sagkundskaben havde på forhånd 
dømt kampen som helt åben.

Det var der dog ikke meget der 
tydede på efter første sæt, som 
revisorerne vandt med 25-9. Andet 
sæt blev mere lige. Ericsson kom 
foran 9-5 førend revisor-holdet 
vågnede op, og via 17-16 og 22-17 
blev det t il en sikker sejr på 25-18.

- Vi er 5 gengangere fra sidste 
års vinderhold, hvor vi stillede op 
under navnet De Umulige, siger 
Christian Friis Olsen, og afslører, 
at spillerne på revisor-holdet ikke 
længere arbejder for Ernst & Young, 
men at de er gamle kolleger, som 
holder kontakten ved lige gennem 
vollyballen.

- Vores styrke ligge nok i, at vi 
har spillet sammen på seniorplan i 
flere år i Hillerød Volleyball Klub, 
så vi kender hinanden temmelig 
godt, siger Christian og fremhæver, 
at det faktisk har været en stærk 
turnering med mange gode hold. 
Kampen mod Danske Bank i den 
indledende pulje blev således vun
det i 3 sæt med cifrene 23-25, 26- 
24 og 15-4. |

Tine Vesset fra KFIU havde både styr på ar
rangementet og tid til at spille volleyball.
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Neopac vandt igen
Billard. Handicapregler gjorde 
finalekampen mellem Neopac, 
Randers og Posten, København 
spændende.

| En synlig nervøs Eilif Nielsen, 
Neopac har besvær med at afslutte 
finalekampen mod Kalle Sørensen, 
Posten, København. En sikker fø
ring er smuldret væk, og jublen fra 
holdkammeraterne er derfor ekstra 
stor, da sejren er hjemme med blot 
12 point. Neopac, Randers har vun
det holdmesterskabet for andet år 
i træk.

- Hvis E ilif ikke på grund af han
dicapreglen havde fået et forspring 
på 100 point, havde han slet ikke 
vundet, vurderer holdkammeraten 
Jan Byrgersen.

- Nu skulle han kun spille t il 
392 point, hvor en kamp i A-ræk- 
ken normalt går t il 600 point, og 
det giver tilfældige kampe. Jeg 
foretrækker, at vi spiller uden han
dicap. I forvejen er vi jo inddelt
i 5 forskellige klasser, hvor der er 
mulighed for spredning på holdet, 
da det kun er holdgennemsnittet, 
der er afgørende for, hvilken klasse 
vi skal deltage i.

- Havde vi spillet efter normale 
regler, havde jeg ikke haft store 
muligheder for 
at vinde dagens 
kamp, så handicap
reglen betød, at 
vores kamp blev 
spændende, siger 
Eilif Nielsen, der 
kun spiller billard i 
firmasporten.

- Ved at det er 
holdgennemsnit
tet, der er afgø
rende for hvilken 
klasse, man spiller 
i, giver det for t il
fældige kampe, når 
der også indregnes

FAKTA:
DM stævnet i billard for hold 
blev spillet i København den 
22.-23. marts med FKBU 
(Firma-Klubbernes Boldspil 
Union) som arrangør. Hold
kampene blev spillet i FKBU's 
billardlokaler og i Grøndal 
Centeret. Der deltog i alt 47 
hold. 4 hold i A-rækken, 10 i 
B-rækken, 13 i C-rækken, 17 i 
D-rækken og 3 i E-rækken.

E ilif Nielsen satte en tilsyneladende sikker føring 
over styr i finalekampen mod Posten, København, 
men sejren kom i hus med blot 12 point.

De glade vindere fra Neopac, Randers, derfor andet år i træk 
vandt holdmesterskabet i A-rækken. Fv. er det Jan Guldmann, 
Eilif Nielsen og Jan Byrgersen.

- EDB-systemet regnede forkert.
Vi gik ud fra at EDB-systemet, som 
vi havde fået fra forbundskontoret 
i Nyborg, var tjekket og i orden, 
siger Stephen.

- De 3 bedste toere fra de 5 pul
jer skulle gå videre, og her var det 
så uheldigt, at det hold, som havde 
den største tilbagegang blev place
ret først i stedet for sidst, forklarer 
Stephen, der kun kunne løse pro
blemet på én måde.

- Vi valgte at spille de 3 kampe 
om. Det gav noget forvirring og 
surhed, men det var efter vores 
vurdering den bedste løsning. |

handicap, 
vurderede 
Tonny An
dersen fra 
Rigshospita
let, der også 
gerne ser, 
at man går 
tilbage t il det 
gamle system uden handicap.

Omkampe i C-rækken
Stævneleder Stephen Echhausen fra 
FKBU undrer sig over, at stort set 
ingen spillere udfyldte evaluerings
skemaerne.

- Her er der ellers mulighed for 
at komme med kritik af bl.a. handi
capsystemet. Skal tingene ændres, 
er det nødvendigt at have doku
mentation, og det er ikke nok kun 
at give udtryk for sin kritik under 
stævnet, siger Stephen.

Afviklingen af kampene i C-ræk
ken blev i nogen grad forstyrret af, 
at vinderne af de indledende puljer 
kom t il at spille mod de forkerte 
toere.
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Det sociale er 
det vigtigste
Bowling. Det handler om at komme 
hinanden ved, når bowlingspillerne 
fra Coloplast er til DM stævne.

| - God kamp! Der bliver klappet i 
hinandens hænder og ønsket god 
kamp, da de 18 bowlingspillerne 
fra Coloplast går på banerne lørdag 
eftermiddag i ROFI-Centret for at 
spille de 3 serier i den individuelle 
turnering.

Alle kender hinanden godt, og 
man deler både glæden når der b li
ver Lavet en strike eller en spare, og 
man ærgrer sig også sammen, når 
en af de 10 kegler bliver stående.

- DM stævnet i bowling er et af 
årets højdepunkter, og det er en tur 
som vi har glædet os t il i lang tid, 
siger Margith Daring fra Coloplast.

De 18 spillere fra Coloplast har 
hevet en weekend ud af kalenderen 
for sammen med 1300 andre bow
lingspillere fra hele landet at del
tage i DM stævnet. Bussen startede

- Vi har glædet os til DM stævnet længe, siger 
formanden fo r bowlingudvalget i ROFI, Anni 
Sørensen, der havde gang i mellem 60 og 70 
frivillige hjælpere i løbet a f weekenden.

Det handler om at have det sjovt. Det er med til at skabe sam
menhold på arbejdspladsen, siger bowlingspillerne fra Coloplast, 
der er fast inventar til DM stævnerne i bowling.

fra Nordsjælland 
fredag eftermiddag 
sammen med spil
lerne fra Wiibro og 
Postens IF.

- Vi går ind for det 
sociale og hygger os 
sammen, og derfor 
har vi også lavet en 
weekendtur ud af det. Vi kommer 
fra fem forskellige afdelinger af 
Coloplast i Nordsjælland. Det er en 
arbejdsplads, hvor der lægges vægt 
på det sociale samvær, og virksom
heden bakker også op økonomisk t il 
samværet, fortæller Margith.

Svigermor er med
Margith spiller på samme bane som 
Ove Børgesen, og de er ikke spe
cielt tilfredse med dagens resultat. 
Margith Laver 505 kegler og det v i
ser at række t il en 15. plads i dame 
B-rækken. Ove laver 455, og det 
rækker t il en plads som nr. 108 i 
herre C-rækken. I morgen stiller de 
op i mixhold C-rækken.

- Banerne virker lidt "døde", men 
det bliver bedre i morgen, siger 
Ove, der har medbragt en meget 
speciel gennemsigtig bowlingkugle 
med et kranie indeni. - Det er svi
germor, og jeg bruger den t il at 
samle op med.

Om søndagen glider spillet bedre 
for Margith og Ove. De vinder C- 
rækken med 1093 kegler og et snit 
på 182 kegler, hvor Margith stod 
for at vælte 558 kegler og Ove tog 
535 kegler.

Planlagt i halvandet år
Bowlingformanden i ROFI, Anni Sø

rensen havde taget fri for at kunne 
koncentrere sig fuldt og helt om 
arrangementet.

- 1 udvalget har vi været i gang 
med planlægningen i halvandet år, 
siger Anni Sørensen, da Firmaidræt 
fanger hende Lørdag eftermiddag i 
ROFI-Centret.

- Det er gået fint, og vi har fået 
god hjælp med det tekniske af 
Vagn Jensen og Torben Frandsen 
fra DFIF's bowlingsektion. Resul
tatformidlingen har Ragna Knudsen 
og Irma Andersen sørget for ved 
at samle resultaterne fra de andre 
bowlinghaller, så de løbende kan 
blive lagt på forbundets hjemme
side, siger Anni Sørensen. |

FAKTA.
DM stævnet i bowling blev 
afviklet i det meste af Ring
købing Amt med Ringkø
bing og Omegns Firmaidræt 
(ROFI) som arrangør. De 
godt 1300 deltagere spil
lede i Tarm, Skjern, Ikast, 
Herning, Holstebro, Lemvig, 
Struer og Ringkøbing, og der 
blev spillet individuelt om 
lørdagen og holdturnering 
om søndagen. 700 deltog i 
aftenfesten i ROFI-Centret.
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Fysikken skal være i top
Kegler. Fysikken 
og koncentration
en skal være helt i 
top, når man skal 
slå 100 slag på 
en halv time på 6 
forskellige baner.

| - Normalt går der en time med at 
lade op t il en kamp, og efter spillet 
er jeg helt flad og kan godt mærke 
i både fingrene og i armen, at der i 
snit er kastet 3 kugler i minuttet.

Leif Paaske fra Daloon Nyborg 
har i en årrække været grebet af 
keglespillet og synes, at kegler 
er et mere sportspræget spil end 
bowling.

- Det kræver stor koncentration 
at spille kegler. Spillet er på mange 
måder individuelt, da vi ikke spil
ler direkte mod nogen modstander, 
men i Løbet af en halv time skal slå 
100 kugler på 6 forskellige baner.
Vi har kun ét forsøg t il at ramme 
de 9 kegler, så vi har ikke som i 
bowling mulighed for at reparere på 
et dårligt første slag. I kegler skal 
alle kast være gode slag. Det giver 
1 point for hver kegle, der vælter, 
og det kræver virkelig koncentra
tion, at komme over et snit på 7,1, 
der er nødvendigt for at være med
i A-klassen.

- Jo det kræver dygtighed og 
held, supplerer Tage Jensen, også 
fra Nyborg. Jeg er ikke så skrap og 
deltager kun med i E-klassen, hvor 
Leif spiller i A-klassen, men det 
betyder ikke spor. Vi spiller jo på 
vores eget niveau og har alle sam
men den samme spilletid, og det 
er altid spændende, om man kan 
forbedre sig. Det vigtige er dog, at 
det er sjovt at deltage. At man har 
mulighed for at få en god snak og 
hygge sig sammen med andre, siger 
Tage Jensen.

lige som sin mand Michael 
er fascineret af keglespillet.

- Kegler kræver både dygtighed og held, siger Tage 
Jensen der blev nr. 15 i E-klassen med 614 point.

Savner sønderjyderne
- Det undrer os, at der ikke er 
flere sønderjyder, som kommer t il 
stævnerne på Sjælland, Lyder det 
fra Michael Christensen fra DJF 
(Danske Jernbaners Fritidsforbund) 
i København. Vi tager gerne en 
weekend t il Haderslev. Ja 
faktisk er vi 6 fra Bispe
bjerg ved dette mesterskab, 
og det kunne sikkert være 
udviklende for spillet og 
give større interesse, hvis 
vi kunne regne med et stort 
antal sønderjyder, når vi ar
rangerer stævner.

- Vi kom allerede i fre
dags, da vi gerne vil have 
en god og lang weekend, 
hvor der både er plads t il at 
hygge sig og t il at forberede 
sig t il keglespillet, supple
rede Koma Christensen, der

Tilfreds med deltager
antallet
Stævneleder Tommy Jøns- 
son fra Haderslev Familie og 
Firma Sport var godt tilfreds 
med afviklingen af DM stæv
net. Med 222 deltagere var 
der fuldt hus, og at der kun 
deltog godt 50 i festen lør
dag aften skyldes, at mange 
tager hjem efter spillet.

- Det er første år, at vi 
forsøger os med fest om 
aftenen, og vi er tilfredse 
med interessen, for i kegler 
er der jo den ulempe, at der 
ikke er finaler, som spillerne 
skal vente på. Efter spillet 
tager mange hjem, og resul
tatet kan jo ses på Internet
tet. Det betyder jo også, 
at der ikke er den store 

festitas ved præmieoverrækkelsen, 
hvor ikke alle medaljevindere er t il 
stede, siger Tommy Jønsson.

Kemira, Fredericia vandt DM for 
hold med 2171 point og Morten 
Kruse fra Nyborg vandt DM indivi
duelt med 753 point. |

Stævneleder Tommy Jønsson var 
godt tilfreds med deltagerantallet 
på 222 keglespillere til DM stævnet 
i Haderslev.

nr. 4 • 2003 Fimaidræt 1 7



AF PERNILLE FLØJSTRUP. FOTO. JOHNNY WICHMANN.

Sjov oplevelse med problemerr w

Lasse Christiansen (forrest) og Michael Kjeld hev en fjerdeplads 
hjem til Frederikshavn i herredouble i mesterrækken.

Badminton. 6 timer 
med statsbanerne 
efter en lang bad
mintonweekend.

| Deres Lavmælte samtale afslører 
dem. Der er langt hjem, når søn
dagens individuelle turnering er 
færdig hen på eftermiddagen. Dou
bleparret Michael Kjeld og Lasse 
Christiansen kommer fra Frederiks
havn Firma Klubber, og sammen 
med de øvrige nordjyder har denne 
weekend i Roskilde været en sjov 
oplevelse, som ingen vil glemme 
foreløbigt.

- Vi er 23 spillere af sted, så vi 
har lejet to busser, resten kører i 
private biler. Men den ene af bi
lerne gik død i går, så nu er der 8, 
som skal med toget hjem. Det er

en tur på seks timer. Det er satme 
træls, konstaterer Michael, der også 
på grund af et andet uheld har fået 
Lasse som makker i mesterrækken.

- Lasses makker ligger ovre på 
vandrehjemmet med influenza, s i
ger Michael, og en kommentar fra 
stolerækken bagved bekræfter, at 
det er alvorligt.

- Han kunne ikke en gang være 
med t il at feste, så den er hel gal, 
lyder det.

Til badmintonfest
Det er Lasses første DM stævne og 
han er hurtigt faldet ind i den rette 
ånd. Efter lørdagens holdturnering 
blev der festet sammen med 223 
andre badmintonspillere. ■■■> -■»

Kamp på de grønne baner
God oplevelse. De grønne baner var 
populære hos spillerne til DM stævnet.

| Tilskuerpladserne kan trækkes 
frem, der er højt t il loftet, og lyset 
generer ikke. Den store hal i Ros
kilde er perfekt t il et DM stævne 
-  næsten da. Gulvet har kun stre
ger t il seks badmintonbaner. Og 
med udsigten t il over 150 kampe i 
de individuelle rækker om sønda
gen ville de få baner bLive et pro
blem. Hvis ikke det var for stæv
neudvalgsmedlem Claus Schou's 
kontakter.

- Vi havde muligheden for at 
bruge den store hal, men havde 
brug for flere baner, så vi fik lavet 
en aftale med Danmarks Badmin
ton Forbund og Yonex om de tolv 
baner. Det har kostet sved og lidt

kroner, men så får spillerne også en 
oplevelse ved at spille på gulvet, 
siger Claus Schou.

Udover de 12 baner i den store 
hal bliver der også spillet i en min
dre hal i lidt mere ydmyge omgi
velser. Fjerspillet er bestemt muligt 
med fint gulv og belysning, men 
det er ikke helt det samme. Stem
ningen mangler. Flere af banerne 
står tomme eller bliver brugt t il 
opvarmning.

- Mange spillere v il gerne vente 
lidt ekstra på, at en bane i den 
store hal bliver ledig, fortæller 
Claus Schou fra sin plads ved dom
merbordet med god udsigt over de 
flotte baner.

Hos spillerne er der stor tilfreds
hed med banerne, som blandt an
det bliver brugt, når Camilla Martin 
& Co. spiller Danish Open. Men at 
man står så godt fast skal flere lige 
vænne sig til.

Og så er banerne ikke velegnet 
t il at kaste sig på ... bare t il en 
orientering.

I Roskilde gjorde flere -  specielt 
herresinglespillere - sig den erfa
ring i nogle ordentlige herrefigh
ter. |

Arrangørerne havde lånt de grønne ba
ner som bl.a. bruges, når Camilla Martin 
& Co. spiller Danish Open.
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-► - Jeg kom hjem i nat kl. 4, og så
sad vi og spillede kort t il kl. 6, for
tæller Lasse, som mandag morgen 
skal være parat på sælger-jobbet i 
Frederikshavn.

Michael er efterhånden en gam
mel ræv i DM-sammenhæng. Han 
har været med i 15 år. Han kalder 
det "årets højdepunkt" og nyder 
det årlige gensyn i fulde drag uden 
at tænke yderligere over mandagen.

- Lige så snart jeg kvalificerer 
mig t i l stævnet, søger jeg for at 
få fri om mandagen, siger Michael, 
mens hans navn lyder i højtalerne. 
De to frederikshavnere skal i kamp 
på de grønne baner. Og bagefter 
gælder det statsbanerne -  i seks 
timer. |

Dm Ti f ir m a id r æ t

Mange gengangere
Få nye ansigter til 
DM stævne i firma- 
badminton.

| Det er stort set de samme 
navne, som kan læses i kamp
programmet hvert forår, når DM 
i badminton skal afvikles. Forny
elsen ligger i navnet på rækken 
som spillerne stiller op i.

- Tendensen er, at seniorræk
ken bliver mindre, men t il gen
gæld kommer der flere veteraner. 
Desværre er det også sådan, at 
der ikke kommer så mange nye 
damer til, fortæller DFIF's leder 
af badmintonsektionen, Otto 
Hansen og tilføjer, at 35 år er 
skæringspunktet mellem senior- 
og veteranstatus.

At badmintondamer er en 
mangelvare er et problem for alle 
idrætsforbund i Danmark, men i 
DFIF rammer det lidt hårdere.

- Der er et fald i medlemmerne. 
Vi aftager mange af de spillere, 
som trapper ned og stopper i 
badmintonklubberne og dem 
bliver der færre af, siger Otto 
Hansen, som dog glæder sig over, 
at næsten 350 badmintonspillere 
er kommet t il Roskilde i denne 
weekend.

I de andre forbund har badmin
tonsporten haft en mindre stig
ning i medlemstallet de senere 
år. Det er primært nye ungdoms
spillere, som gør forandringerne. 
Aldersgrænsen for at deltage i 
DM-stævnet i firmaidræts-regi er 
16 år. Så der kommer nok t il at 
gå nogle år før der igen kan anes 
en stigning i medlemsantallet. |

- Seniorrækkerne bliver mindre, men der bli
ver flere veteraner, konstaterer formanden for 
DFIF's badmintonsektion, Otto Hansen,

FAKTA:
DM stævnet i bad
minton blev afviklet i 
Roskilde med Roskilde 
Firma- og Familieidræt 
som arrangør. Der del
tog knap 350 spillere 
i holdturneringen om 
lørdagen og den indi
viduelle turnering om 
søndagen, og der blev 
spillet ca. 200 kampe 
førend vinderne var 
fundet. 223 festede til 
aftenfesten lørdag.
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Et levende plankeværk

Keeper Mads Thomsen stod et 
brag a f en kamp.

Håndbold. Kampen mellem ISG, Viborg og 
Hydro Aluminium bød på storsejr og mål
mandsspil af høj klasse.

at spille mixhåndbold 
end almindelige her
rekampe, for her kan 
vi blande køn og alder 
og spille en anden og 
mere uhøjtidelig form 
for håndbold, siger 
Mads Thomsen.

Hydro Aluminium 
deltager ikke kun i 
DM stævner indenfor 
firmaidrætten. De er 
også aktive i Tønder 
og Omegns Firmasports 

turnering, og så arrangerer de hvert 
år i april en stor firmahåndboldtur- 
nering sammen med firmasporten i 
Tønder. Så det er blevet t i l en del 
kampe gennem årene. Sideløbende 
med firmahåndbolden har Mads 
Thomsen gennem 10 år været kee
per på serie 3 niveau for den søn
derjyske klub Jeising.

Hydro Aluminium endte sidst i 
den indledende pulje. ISG gik vi
dere, men måtte nøjes med en pla
ceringen uden for medaljerækkerne 
ved weekendens DM stævne. |

Sjovere at spille 
mixhåndbold
Mads Thomsen tog sin flotte præ
station med sønderjysk besindig
hed, ligesom det ikke bekymrede 
ham, at Hydro Aluminium tabte så 
stort.

- Vi er udelukkende med for det 
sociale samvær, vi kommer ikke for 
at vinde en pokal. Det er sjovere

| DM stævnet i håndbold kunne 
præsentere mange seværdige kam
pe - ikke mindst i mix-puljerne.
En af de meget underholdende af 
slagsen stod mellem ISG, Viborg 
og Hydro Aluminium fra Tønder.

ISG var suveræne. De vandt 30- 
6 efter en pauseføring på 13-4, 
men den spiller, som stjal billedet 
og blev kampens store profil, var 
imidlertid ikke fra ISG. Det var 
Hydros Aluminiums erfarne keeper 
Mads Thomsen, som med stribevis 
af redninger og dobbeltredninger

gang på gang imponerede spillere 
og publikum, og sørgede for, at ne
derlaget ikke blev endnu større.

FAKTA:
DM stævnet i indendørs fir- 
mahåndbold blev afviklet den 
22.-23. marts i Ringkøbing 
med Ringkøbing og Omegns 
Firmaidræt som arrangør.
Der deltog 43 hold med over 
400 spillere, og der blev i alt 
spillet 93 kampe i ROFI-Cen- 
tret, Holmsland Hallen, Lem 
Hallen, Højmark Hallen og 
Vesterhavs Hallen i løbet af 
weekenden.

Spillerne fra ISG, Viborg overløb gang på gang Hydro Aluminiums forsvar.
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Det handler om gode oplevelser
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Håndbold. Der er 
plads til både vinder
mentalitet og festligt 
samvær, når Østbirks 
håndboldpiger er til 
DM stævne.

Pigerne fra Østbirk havde 
en god weekend under DM 
stævnet i håndbold.

| Det er Lørdag eftermiddag sidst i 
marts. Udenfor ROFI-Centret i Ring
købing bebuder det klare solskins
vejr, at foråret er på vej.

Indenfor i hallerne afvikles der 
DM stævne i håndbold. I dameræk
ken spiller Østbirk Bygningsindustri 
mod Sønderborg Sygehus. Kampen 
er jævnbyrdig og intens - der bliver 
gået t il vaflerne både i forsvar og 
angreb. Som kampen skrider frem 
trækker Østbirk dog fra Sønderborg 
Sygehus. Østbirks kontraløb og fine 
samspil gør udslaget.

Da dommeren fløjter af står der 
19-14 på måltavlen, og Østbirk er 
dermed kommet godt fra start i 
turneringen. Det er holdets første 
kamp af to denne eftermiddag, og 
søndag venter endnu en kamp samt 
eventuelle slutspilskampe.

Vandt i år 2000
Pigerne fra Østbirk ved godt, hvad 
et DM stævne indebærer. De har 
deltaget de seneste 6-7 år med 
stort set det samme hold. År 2000 
var en succesoplevelse -  her kunne 
holdet trække sig ud af turneringen 
som vinder. Og selv om Østbirk 
også er kommet for at vinde i år, 
drejer deltagelsen sig også om me

get andet.
- Når vi er sammen sådan en 

weekend, har vi det sjovt sammen. 
Samværet mellem kampene er li
geså vigtigt som resultaterne, siger 
Helle Tidemann.

Hun bakkes op af Camilla Ben- 
netsen, som ser frem t il aftenfe
sten.

Brag af en af
tenfest
- Der er altid et brag 
af en aftenfest t il 
DM stævnerne. Vi har 
også et herrehold 
med i turneringen, 
og dem skal vi hygge 
os med i aften, siger 
Camilla og griner.

Helle og Camilla er 
enige om, at firma
håndbolden er god 
for fællesskabet på 
deres arbejdsplads.

- Det giver noget 
at snakke om, når 
vi møder på mandag
-  og vel at mærke 
noget, som ikke di
rekte handler om ens 
arbejde.

Østbirks damehold kunne i år 
ikke leve op t il det flotte resultat i 
år 2000. De endte som nr. 3 ud af 
4 i deres pulje, og kom dermed ikke 
t il at spille om de bedste placerin
ger. |
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Pistolens dorne-regler

Skivebedømmerne Søren Andersen (tv) og Christian Andersen 
bruger lup og en særlig måledorn til at checke skiverne.

| I klasselokalet på Iselinge sko
lens førstesal nyder skivebedøm
merne og pointtællere forårssolen, 
som kigger med gennem vinduerne. 
DM-stævnet i pistol har kun været i 
gang i en halv time, så travlheden 
kommer senere på dagen.

De to skivebedømmere skal ved 
hjælp af et godt øje og lup vurdere

skytternes anstrengelser.
- 1 pistolskydning tæller man 

indad. Er en streg t il ni ramt, så g i
ver det ni point. Vi er to bedømme
re, så er jeg i tvivl, giver jeg skiven 
t il Christian. Siger han det samme 
som jeg, er der ingen problemer. 
Ellers må vi kigge efter en ekstra 
gang med lup, siger den rutinerede 
bedømmer Søren Andersen, som 
dog i de fleste tilfælde kan sætte 
point på skuddene.

Mangler der et skud på skiven 
har skytten måske ramt det samme 
sted to gange og skal derfor have 
point for begge skud. Det kan 
være svært at se med det blotte 
øje, og derfor bruger bedømmerne 
en måledorn. Det er en lille metal 
"dråbe" med mål som en 22 kaliber 
patron. Bliver den puttet i hullet 
på papskiven vil den falde helt 
igennem, hvis to kugler har passe
ret samme sted.

- Vores beslutninger skal tages

straks. Vi kan kun bruge dornen 
en gang i hvert hul, da den også 
udvider hullet, fortæller Christian 
Andersen inden han bliver afbrudt 
af sidemanden Søren.

En skytte har ramt samme sted 
to gange -  vistnok. Christian får 
skiven og vurderer straks at det er 
korrekt. Det var også Sørens dom, 
og dermed skal der tælles point to 
gange.

Det sker at skytterne ikke er 
enige med bedømmerne, så runder 
de lige klasselokalet, hvor skytte 
og bedømmer kigger på skiverne 
sammen. Som regel bliver det bare 
t il en lille snak om skydeskiven, 
skydning og vejret, og så smutter 
skytten igen.

Når skiverne er vurderet, bliver 
de sendt over på den anden side af 
bordet, hvor Mette Poulsen og Su
san Hemmingsen tæller point sam
men og søger for at resultaterne 
kommer på resultattavlen. |

Koncentration - ON / OFF
| Når døren ind t il det Lille kælder
rum, hvor 20 skud på 30 minutter 
og millimeter skiller nummer et og 
to, bliver lukket bag skytten, bliver 
koncentrationen sat på ON. Der er 
lukket ned for rødvin på "rød num
mer 69", summen fra det røgfyldte 
klublokale og glas, der klinker 
for et godt resultat. Høreværnet 
har næsten fjernet hørelsen og et 
skud lyder nu som et slag på en 
fastelavnstønde. Luften er kølig 
og i skytternes bokse trækker det, 
men det ænser skytterne næppe. Al 
opmærksomhed er rettet 15 meter 
frem.

Den ledige hånd hviler i bag- el
ler sidelommen. Det skal bare være 
bekvemt, for når fødderne er place
ret med den rigtige afstand, armen

strakt mod skydeskiven 
og sigtet er taget, bliver 
den stilling ikke fraveget 
den næste halve time.

Der er rockwool på 
loftet og på gulvet lig
ger patron hylstre. Sky- 
delederen trisser rundt i 
lokalet, hvor alt går som 
det skal, så ventetiden 
bruges t il at samle hyl
stre op.

Så er tiden gået, pi
stolen lægges tilbage i 
sin velpolstrede kasse. 
Døren ud t il lotteri, røg 
og kølige drikkevarer åb
nes og straks bliver der 
slukket for koncentratio
nen. OFF. |

Der er en hånd i overskud hos 
skytterne, der skyder stående 
med énhåndsfatning.

FAKTA:
DM stæv
net i pistol
skydning 
blev afviklet 
den 15.-16. 
marts med 
Vordingborg 
Firma sport 
som arrangør. 
Der deltog 89 
skytter.
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Point kan ikke købes
Riffelskydning. Udstyret alene gør dig ikke 
til verdensmester.

| Der er stor forskel på påklædnin
gen hos DM-skytterne. Mens nogle 
stiller sig ind i den lille skydeboks 
i armygrønne hoser, vest og hat, 
er andre iført dragter og sko, som 
giver dem en Frankenstein-agtig 
stiv gang.

Erik Brix Laursen fra Tetra Pak, 
Århus er krøbet ned i en rød dragt, 
som er afstivet i alle led. Den ser 
tung ud, men vejer ikke mere end 
4-5 kg. Til gengæld holder den rig
tig godt på varmen, så Erik skynder 
sig at lyne jakken ned efter han har 
været inde i sin lille boks og skudt 
197 point.

På bordet lægger han det øvrige 
tilbehør. Specialbriller og et par af- 
stivede handsker, som dels beskyt
ter mod den hårde hud, der auto
matisk kommer efter mange år med 
en riffel i hånden. Dels snupper de 
også det værste ryk i hånden, når 
pulsen slår i håndleddet.

Points kan ikke købes
- Man skal kunne skyde før man 
køber sådan en dragt. Man kan ikke 
købe sig t il point. Selvom jeg fik

Alberto Tombas ski og dragt på, 
ville det jo heller ikke gøre mig 
t il verdensmester, filosoferer Erik, 
som for otte år siden brugte 8.000 
kroner på den målsyede dragt med 
regelrette syninger. Skoene er næ
sten nye og kostede omkring 1.000 
kroner.

Det er 35 år siden 41-årige Erik 
skød efter sine første papskiver, og 
i dag er det en interesse, som tager 
omkring 120-150 timer af hans 
måned. Det er dog første gang, at 
århusianeren deltager i DFIF's me
sterskab.

- Jeg sidder i klub-, amts- og 
landsbestyrelse samt i diverse ud
valg. Så der bliver ikke meget tid 
t il træning, men så må man øve sig 
med et nummer på ryggen, siger 
Erik.

De bedste skytter er i god fysisk 
form, og det gælder om at kontrol
lere sin krop, sit åndedræt og puls
slag. Det er ikke optimalt at skyde 
25 skud på 30 minutter med en 
puls på 180. Så riffelskytterne skal 
holde både krop og hjerne i form.

- Riffelskydning er en utrolig

iT f ir m a id r æ t

- Den mindste bevægelse kan ødelægge en god 
serie. Det gælder om at kontrollere sin krop, sit 
åndedræt og pulsslag, og her kan det specielle 
udstyr hjælpe lidt til, fortæller Erik Brix Laursen.

psykologisk sport, og man har altid 
brug for mere mental træning. Alle 
kan jo skyde en 10'er, men det 
vigtigste er at kunne gøre det flere 
gange i træk, siger Erik og smiler 
bredt.

- Men jeg troede godt nok, at 
man blev bedre mentalt, jo ældre 
man blev. Men sådan er det altså 
ikke helt.

Men senere på dagen viser det 
sig også at være godt nok. Erik 
vinder DM i den bedste række med 
197 point, heraf to 10'ere. |

Også lidt for sjov...
| Alt er planlagt ned t il den aller
mindste detalje, når skytterne kon
kurrerer på øjemål og millimeter. 
Men noget skal også være op t il t i l
fældighederne. Under DM-stævnet 
kan skytter bruge de ti nederste af 
Skallebølle Centrets 30 baner på 
festskydning. En skive koster otte 
kroner og for en tyver kan du få tre 
papirskiver med Fyn som motiv.

- Vi har valgt "Fyn Rundt" t il 
festskydningen, som sådan set er

ti skud i blinde", fortæller official 
Preben Jensen og viser en skive 
med et omrids af Fyn og de større 
byer markeret med en stor sort 
prik.

- Når skytterne har skudt, bruger 
vi en anden skive, hvor hver by 
har fået tildelt point. På den måde 
kan en skytte ramme mange byer 
præcist uden det giver ret mange 
point, mens én måske kun har to 
træffere, men de er t il toppoint. |

FAKTA:
DM stævnet i 15 m. rif
felskydning blev afviklet 
i Skallebølle Centret med 
Middelfart Firmasport som 
arrangør. Der deltog 300 
skytter i holdskydnin
gen og i den individuelle 
skydning.
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25 år i sadlen
Motionscykelkampagnen Tour de Pedal køres 
for 25. gang i 2003 og det markeres med en 
landsdækkende cykeldag den 25. maj.

De danske landeveje har lagt asfalt til flere millioner cyk
lede km siden starten i 1979. Foto. Johnny Wichmann.

| Det startede Længe før at 
"Touren" gennem Frankrig blev en 
fast del af TV 2's sendeflade, og at 
Riis' ridt i de franske alper blev et 
nationalt samlingspunkt på linie 
med EM-heltene fra '92.

Startskuddet t il den første cykel
kampagne lød i Helsingør i 1979, 
hvor daværende kulturminister 
Niels Matthiasen trådte an i peda
lerne t il "Cykl' 79", som kampagnen 
dengang hed.

En omfattende pressedækning og 
et ihærdigt arbejde i foreningerne 
gav resultat. Det første år fik firma
idrætten over 50.000 mennesker i 
sadlen, og man stod med en succes.

Landsdækkende cykeldag
Siden hen er det blevet t il flere 
millioner km. på de danske veje 
med cykelkampagnen, der i 1985 
skiftede navn t il "Tour de Pedal".
De første 25 år med Danmarks før
ste cykelkampagne skal markeres 
med en stor landsdækkende cy
keldag den 25. maj 2003, hvor op 
mod 10.000 cyklister forventes at 
springe i sadlen.

Mange af vore foreninger er den 
25. maj værter ved et lokalt jubilæ- 
umsarrangement, fortæller aktivi
tetskonsulent i DFIF, Jan Knudsen.

Masser af præmier
- Starttidspunktet er kl. 10.00 og 
alle vore foreninger tilbyder for
skellige cykeldistancer, hvor én af 
ruterne skal være på 25 km. Sam
tidig v il der også være forskellige 
aktivitetsmuligheder for familien i 
målområdet.

Alle deltagere i det landsdækken
de arrangement får et jubilæums
diplom og efter løbenes afvikling 
bliver der udtrukket lodtræknings
præmier på deltagernes startkort. 
Præmierne er bl.a. weekendophold, 
cykler, cykelhjelme, cykelcomputere, 
cykel T-shirts og jubilæums T-shirts.

- Alle der fylder 25 år eller har 
sølvbryllup i maj måned, og som 
deltager på jubilæumsdagen, får 
en særlig præmie. Vi opfordrer alle 
deltagere i "Vi cykler t il arbejde" 
t il at markere afslutningen på kam
pagnen med et medarbejder- eller 
familiearrangement i den lokale 
firmaidrætsforening på Tour de 
Pedal jubilæumsdagen, siger Jan 
Knudsen.|

FAKTA
Yderligere information 
med arrangerende for
eninger og kontaktper
soner for Tour de Pedal 
og jubilæumsdagen på 
www.dfif.dk
Eller hos Jan Knudsen på 
tlf. 65 31 65 60 
eller 40 45 78 60.

Tour de Pedal 
arrangører 2003
I jubilæumsåret er feltet rekord
stort med 51 byer og foreninger.

Aktiv Fritid i G lej bjerg 
Aktiv Fritid, Midtfyn 
Amager (på vegne af KFS)
Aulum
Bov Firma Sport
Bramming Firma Idræt
Brønderslev Fa. og Firma Idræt
Ebeltoft Firma & Familie Idræt
Familie og Firmaidræt i Varde og Omegn
Fakse Idræt & Fritid
Familie- og Firmaidræt Korsør
Farsø Firma- og Familieidræt
Fredericia Fag- og Firmaidræt
Frederikshavn Firma Klubber
Give Firma- og Familieidræt
Grenå Firmasport
Grindsted Firma Idræt
Haderslev Familie og Firma Sport
Herning Firma Idræt
Hillerød Firmasport
Hirtshals Familie & Firmaidræt
Hjørring Firma Sport
Holbæk Firma Sport
Holstebro Firmaidræt
Horsens Firma-Idræt
Ikast Familie- og Firma Idræt
L.T.F.U.
Lemvig og Omegns Firmaidræt 
Nakskov Firma Sport 
Nyborg Firma Sport 
Nykøbing F. Firmasport 
Odder Firma Idræt 
Pandrup Firma & Familie Idræt 
Ribe Fodslaw
Ringkøbing og Omegns Firmaidræt
Ringsted Firma Sport
Ry Familie og Firma Idræt
Skive og Omegns Firmaidræt
Skjern-Tarm-Ølgod Firma og Familieidræt
Skælskør Firmasport
Slagelse Firma Sport
Struer Firmaidræt
Sæby Firma Idræt
Told & Skat Fritid
Tønder og Omegns Firmasport
Vamdrup Firma Sport
Vejen og Omegns Firma Sport
Vejle, Turcyklisterne
Vestfyns Firmaidræt
Aabenraa Firma Idræt
Aalborg SeniorSport

Læs mere om foreningerne og 
navne på kontaktpersoner på 
DFIFs hjemmeside M M t f U k
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Pedaltramp år for år
Danmarks største motionscykelkampagne 
har naturligvis fyldt godt i spalterne i Firma
idræt. Vi har kigget lidt i de gamle numre.

1979
Officiel start på Cykl 79  på Helsin
gør Rådhus den 2. maj med kultur
minister Niels Matthiasen i spidsen. 
Kulturministeren var protektor for 
kampagnen, og Gunnar Nu Hansen 
var speaker på den stort opsatte 
start, hvor mottoet var "Op på pe
dalerne Danmark". Cykelkampagnen 
var også en landskamp mod Norge, 
som Norge vandt med 153.310 cy
kelture mod Danmarks 51.010 ture. 
33 byer deltog og Grindsted blev 
Årets Cykelby.

STARTKORT 
Maj 1979

Grindsted blev Årets Cykelby i 1979 med 
7.653 afleverede startkort.

1980
Cykl '80 kampagnen blev afviklet 
fra den 10. maj t il den 31. maj 
under mottoet "Landet Rundt På To 
Hjul". Der var fælles start i Grind
sted med ca. 1000 cyklister, og 
kulturminister Lise Østergaard skød 
som protektor kampagnen i gang. 
21 foreninger mødte op med cy- 
kelstafethold t il den festlige start 
i Grindsted, og så cyklede man t i l

bage t il sin hjemby. En enkelt cyk
list, Willy Schwanner, cyklede hele 
vejen fra Næstved t il Grindsted og 
retur dagen efter. Danmark opnå
ede 113.739 point i cykellands
kampen (1 point lig med 10 km). 
Norge vandt med 116.016 point. 
Grindsted blev Årets Cykelby.

l i i l
Cykl '81 blev afviklet som en fæl
les nordisk cykellandskamp med 
start den 9. maj og slut den 6. 
juni. Mottoet var "Cykl'glæde", 
og indenrigsminister Henning 
Rasmussen var protektor. Der var 
fælles start i Grindsted, der igen 
kunne smykke sig med titlen som 
Årets Cykelby med 24.611 point, 
og Brønderslev på 2. pladsen med 
19.551 point. Der deltog 36 byer, 
og der blev indkørt 204.414 point. 
Finland vandt landskampen med 
959.886 point(!).

1982
Starten t il Cykl '82 foregik i Ring
sted, Kolding og Randers med start 
den 9. maj og slut den 5. juni. 
Justitsminister Ole Espersen var 
protektor, og DFIF var gået sammen 
med Det Kriminalpræventive Råd, og 
opfordrede folk t il at huske at låse 
deres cykel, fordi der blev stjålet ca. 
100.000 cykler i Danmark. Starten 
blev plaget af ekstremt dårligt vejr 
med regn og kulde, og i Ringsted 
måtte man aflyse pga. mund- og 
klovsyge. Med 211.781 cykleture 
blev der sat ny rekord. 42 foreninger 
deltog og Grindsted blev igen Årets 
Cykelby med 35.592 cykelture.

1983
Det nye tiltag i Cykl '83 kampagnen 
var at kampagnen skulle motivere

\W M lP r, ytfgyiiyiffwf

Kulturminister Niels Matthiasen var protektor fo r Cykl '79, og han åbne 
den første cykelkampagne i Helsingør. Fv er det viceborgmester Børge J 
Niels Matthiasen og DFIF's formand Tage Carlsen. Arkivfoto. DFIF.

folk t il at cykle på arbejde, og mot
toet var " Ta' altid cyklen ... også t il 
jobbet". 38 foreninger var med, og 
der blev sat ny deltagerrekord med 
241.203 cykelture. I Brønderslev var 
de særligt aktive, og toppede med 
78.194 cykelture, og henviste der
med Grindsted t il 2. pladsen i kam
pen om at blive Årets Cykelby.

1984
i Cykl '84 var mottoet "Pedaltramp 
-  sund energi for hele familien". 
Starten fandt sted i Middelfart 
den 5. maj, hvor 17 foreninger var 
repræsenteret i den fælles start, 
der gik hen over Lillebæltsbroen 
med politieskorte. Grindsted blev 
en suveræn vinder med 118.633 
registrerede cykelture, og henviste 
Brønderslev t il andenpladsen. Der 
blev sat ny rekord med 417.907 re
gistrerede cykelture.

1988
Kampagnen skiftede navn t il Tour 
de Pedal, og samtidig skiftede man 
også registreringsmetode, således 
at man gik bort fra selvregistrerin
gen. Man talte nu startkortene, og 
det gav et gevaldigt fald i antallet 
af registrerede cykelture t il 55.212 
cykelture. Grindsted blev igen Årets 
Cykelby med 18.271 startkort.

Fortsættes side 26
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Fortsat fra side 25

Adresse:

TOUR DE PEDAL
Sjov, spæ nding, go' motion og hyggeligt 
samvær, pä 2 hjuL.fbr hele familien!

STARTKORT

Postnr./by:.... ...... .........................
Alder.__________år -----
Husk al aflevere siartkortet i udfyldt stand 
umiddelbart etter arrangementet

DANSK FIRMAIDRÆTSFORBUND

1 1985 skiftede kampagnen navn til Tour de Pedal, 
og de kom nyt layout på kampagnematerialet.

1 * 8 6
Tour de Pedal '86 introducerede 
en ny disciplin, distancecykling. 9 
ud af de 22 deltagende foreninger 
havde taget den nye aktivitet op, 
og der blev registreret 100.577 
cyklede km, hvor Nykøbing F. Fir
masport toppede med i alt 27.310 
km. Antallet af deltagere dykkede 
t il 33.496 registrerede cykelture.

1*87
Tour de Pedal '87 blev åbnet med 
en fælles start i Svendborg den 26. 
april. Cykelkampagnen slog et slag 
for sikkerheden, idet DFIF havde 
lavet en sponsoraftale med Oliesel
skabet Danmark (OK) for at fremme 
brugen af cykelhjelm. Cykelhjelme
ne var anbefalet af Rådet for Større 
Færdselssikkerhed, og der var 5 
hjelme t il hver af de 26 foreninger 
t il brug som lodtrækningspræmier. 
Grindsteds "cykelminister", Egon 
Kristiansen, kunne modtage diplo
met med Årets Cykelby" for 8. gang 
ud af 9 mulige.

1*88
1988-udgaven af Tour de Pedal blev 
døbt "10 års Touren". I anledning af 
at det var 10. gang cykelkampag
nen kørte, sendte DFIF et budskab 
om motion igennem hele Danmark 
via de 21 deltagende byer dette år. 
Det blev Bramming der cyklede flest 
km med stafetten, og fik jubilæ
umsprisen som årets stafet-cykelby.

Godt vejr i maj betød mange deltagere i 
cykelkampagnen. Den opmærksomme læser 
genkender DFIFs næstformand Jørn Godt, Kol
ding i midten a f dette billede fra slutningen 
a f 1980'erne Foto. René Hollmann.

Mdræt

1*88
På Touren i 1989 var der en enkelt 
forening som stjal opmærksomhe
den. Varde tordnede ind på en 3. 
plads med 5.448 cykelture efter su
veræne Grindsted med 10.907 ture 
og STØFI med 7.652 ture på hhv.
1. og 2. pladsen. Årsagen var en 
entusiastisk cykelleder og formand, 
Jan Christensen, som ikke var 
bange for at give de gode PR-ideer 
videre i Firmaidræt bagefter. Blot 
18 foreninger var med, men der 
blev alligevel cyklet ikke færre end 
47.224 ture.

1*80
Er Tour de Pedal en død sild? DFIFs 
generalsekretær Svend Møllers spå
ede i Firmaidræt død og glemsel for 
"Touren" på baggrund af en ny ge
byrpolitik, der pålagde arrangører 
af motionscykelløb at betale 1000 
kr. for en polititilladelse. Selvom 
myndighederne således forsøgte at 
stikke en kæp i hjulet på Danmarks 
største motionscykelkampagne, 
var der alligevel 51.503 der tog en 
cykeltur i maj det år. 19 foreninger 
deltog og Florsens Firmaidræt blev 
årets sprinter med en fremgang på 
218 %. Forbundet deltog også i 
"Cyklens Dag" den 8. maj sammen 
med Dansk Cyklist Forbund, Fore
byggelsesrådet og Rådet for Større 
Færdselssikkerhed.

9.993 i sadlen, STØFI var dog lige i 
baghjulet med 8.646 cykelture.

19*2
85 cykelture. Det var forskellen 
mellem Grindsted og STØFI, da 
årets resultat blev gjort op. Grind
sted tog førstepladsen igen med 
9.348 i sadlen, STØFI var lige efter 
med 9.263. Deltagermæssigt havde 
Ringkøbing den største fremgang 
med 2.435 flere cyklister end året 
før, og det gav vestjyderne en flot 
3. plads i kampagnen. I Sønderborg 
gik man frem fra 99 t il 448, og det 
indbragte titlen som Årets Sprin
ter, og løbsleder Otto Svendsen fra 
Sønderborg kunne også glæde sig 
over de mange nye ansigter der 
deltog i kampagnen.

19*3
Jorden rundt 13 gange. Det var 
det antal km, som de knap 52.000 
cyklister tilbagelagde i løbet af 
en udsædvanlig flot maj måned. 
Grindsted toppede igen listen med 
12.249 starter, med STØFI på anden
pladsen med 11.014 starter. Blandt 
dem var også 16 deltagere på det 
lokale plejehjem, der cyklede med 
hver dag på en motionscykel. Årets 
Sprinter blandt de 25 deltagende 
foreninger blev Skive, der gik frem 
fra 575 året før t il 976 dette år.

1*91
Dårligt vejr i den første halvdel af 
maj måned kostede næsten 10.000 
cykelture i forhold t il året før. Hor
sens Firmaidræt kunne dog gentage 
succesen fra '90, og blev Årets 
Sprinter med en fremgang på 30 % 
t il i alt 993 cykelture. Antallet af 
deltagende byer var dog stigende 
med 6 nye byer t il i alt 24, og 
DFIF's aktivitetskonsulent, Jesper 
Mathiesen erklærede sig tilfreds 
med resultatet. Grindsted havde

1*94
De jyske foreninger markerede sig 
stærkt i Tour de Pedal. På de 8 før
ste pladser finder man jyske byer, 
og først på 9. plads kommer Hil
lerød med 1.411 starter. Det er især 
Grindsted, STØFI og R0FI der træk
ker læsset. Ud af de 54.105 starter 
tegner de tre byer sig for de 29.901. 
Grindsted vinder for 15. gang, og 
formanden for DFIF's aktivitetsud
valg, Ulla Holm, der kommer fra 
STØFI, opfordrer i spøg Grindsted til 

at holde en pause næste 
år for lade andre komme 
til. 30 byer er med, og 
blandt de nye byer mar
kerede Aulum sig flot 
med 205 starter.
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Grindsted blev Årets Cykelby eller Arets pedaltramper 22 gange ud 
a f 24 mulige i tiden fra 1979 til 2002. Her ses Grindsteds mange
årige "cykelminister" Egon Kristiansen sammen med formanden for 
DFIFs Aktivitetsudvalg, Kai Larsen. Foto. Peter Nørgaard Hansen.

199$
Jacob 
Haugaard 
havde Lovet 
medvind til 
alle Tour 
de Pedal 
deltagere, 
men den an

den uge af kampagnen bød på stiv 
kuling fra vest og regn. Det gav et 
mindre fald i deltagerantallet på et 
par tusinde, men aktivitetskonsu
lent Bo Isaksen kunne så glæde sig 
over, at antallet af deltagende byer 
vokser støt, fra 30 t il 34 byer. Bov 
fik som ny by en flyvende start med 
234 cyklister i sadlen. Hovedpræmi
en, en rejse med Sol Rejser, der blev 
trukket blandt alle 52.081 startkort 
og overrakt af verdensmesteren i 
Landevejscykling Alex Petersen, gik 
t il familien Christensen fra Varde.

199$
Vejrguderne drillede igen, og 
blæste antallet af starter tilbage 
med lidt over 7.400 fra året før.
De "små" byer kunne dog melde 
tilbage om fremgang, og Korsør 
smuttede op på en 9. plads med 
867 starter. I Sønderborg var der 
667 ude at cykle, og det gav en 14. 
plads i Tour de Pedal feltet med 36 
deltagende byer. I Ikast delte man 
et spørgeskema ud, og her viste 
det sig, at 70 ud af 100 cyklister 
slet ikke var medlem af foreningen. 
Resultatet blev, at man i Ikast ville 
satse mere på lokal markedsføring.

1997
I den 19. udgave af Tour de Pedal, 
var det igen Grindsted der kom 
først over målstregen med 10.958 
starter. Dette år var der dog god 
luft ned til STØFI, der havde 7.819 
i sadlen. Brønderslev nappede 3. 
pladsen med 4.279 starter for næ
sen af Ringkøbing, der måtte vinke 
farvel t il ca. 900 cyklister i forhold 
t il året før.

1998
Den 20. udgave af Touren blev 
markeret med en "Store Cykel
dag" den 14. maj, hvor der blev 
kørt i 46 byer, og der var planer 
om samarbejde med Dansk Cyklist 
Forbund om en "Cyklens Dag". Jubi
læumsåret gav 8 nye byer i feltet. 
Hjørring lagde sig overraskende i 
spidsen den første uge med 458 
cyklister i sadlen, men i den sidste 
ende beholdt Grindsted den gule fø
rertrøje. Kampen om 4. pladsen blev 
et spurtopgør mellem to nordjyske 
rivaler, hvor Brønderslev trak det 
længste strå med 4.198 cyklister, 
tæt forfulgt af Hjørring med 3.960.

1999
På Danmarks befrielsesaften den
4. maj arrangerede alle 42 Tour de 
Pedal byer et "Vi cykler for fred" 
motionscykelløb, hvor der ved alle 
startsteder var indsamling t il Dansk 
Flytningehjælps arbejde med mine
rydning i den 3. verden. Grindsted 
blev igen Årets Cykelby, tæt for
fulgt af STØFI.

9000
Nakskov fik en flot debut i Touren 
med 1.052 starter og en 9. plads.
Et samarbejde med to motions
cykelklubber gav nakskovitterne 
medvind fra første færd. 47 byer 
i feltet var ny deltagerrekord, og 
sundhedsminister Sonja Mikkelsen 
var lykkens gudinde, da hun udtrak 
et rejsegavekort t il Harry Madsen 
fra Varde. "At få godt 48.000 men
nesker ud at cykle i maj måned 
med motion og sundhed for øje, er 
et rigtigt godt slag for den danske 
folkesundhed, sagde ministeren, da 
hun trak den heldige vinder.

Nakskov fulgte op på succesen og 
spurtede sig ind på en 3. plads 
med 2.993 cyklister i sadlen, og 
på en overraskende 4. plads finder 
vi Varde, der med 2.705 cyklister

fortrængte ROFI og Brønderslev 
fra top 5. Deltagerantallet faldt t il 
44.236 cyklister, og sammen med 
et lille fald i antallet af deltagende 
foreninger, fik Ivan Bjærge og Bo 
Isaksen fra aktivitetsudvalget t il at 
gå i tænkeboks. Hvad skal der t il 
for at forny kampagnen? -  Næste 
år skal kampagnen afvikles sam
tidig med Vi cykler t il arbejde, så 
hvis vi v il holde fast i foreningerne, 
må vi nok se på hele konceptet, 
sagde Bo Isaksen.

2 0 0 2
For første gang siden 1983 blev det 
ikke Grindsted der blev Årets Cykel
by. Rollerne blev byttet om, og den 
nye by i den gule trøje blev STØFI, 
der med 7.602 cyklister henviste 
Grindsted t il 2. pladsen. Grindsted 
måtte sige farvel t i l næsten en 
tredjedel af deres deltagere, da 
man for første gang indførte del
tagerbetaling. Varde kunne notere 
sig en fremgang på 25 %, fra 2.705 
starter i 2001 t il 3.391 starter 
i 2002, og det skyldes at man i 
Varde blev skrappere t il at lave PR 
for kampagnen, fastslår Tour-che
fen i Varde, Julius Ravn. 9-årige 
Jonas Laigaard fra Farsø cyklede af 
med hovedpræmien, et rejsebevis 
på 5000 kr.

Sundhedsminister Sonja Mikkelsen (S) roste firmaidrætten for 
bidraget til folkesundheden, da hun trak vinderen a f et rejsega
vekort i 2000. "At få  godt 48.000 mennesker ud at cykle i maj 
måned med motion og sundhed fo r øje, er et rigtigt godt slag for 
den danske folkesundhed", sagde ministeren. Arkivfoto. DFIF.



1. maj til 31. august 2003
Idrætsgren Dato/Måned/år Forening Kontaktperson Telefon Sidste tilmeld.

Senioridræt
En dag i naturen 22. maj 03 Næstved Bent Børsting 55 45 02 70 8. maj 03

Gang og vandring
Ryslinge Marchen 22.-23. aug. 03 Wabblerne Fl. Rasmussen 62 67 15 25
Hærvejsvandring 6.-12. ju li 03 Fodslaw 86 61 35 88

r\ BILLARD
Albani Cup 24.-25. maj 03 FKS, Odense Arne Kristensen 66 10 99 67 1. maj 03

BOWLING
Bymesterskab 10. maj 03 Esbjerg EFI's kontor 75 13 04 70

0 % MOTIONSCYKLING
Vi cykler t il arbejde 28. april t il 25. maj Hele landet Tilmelding på /  

www.vicykler.dk
65 31 65 60

Tour de Pedal Maj måned Hele landet 65 31 65 60 /  www.dfif.dk
Tour de Pedal 25. maj

25 års Jubilæumsdag Hele landet 65 31 65 60 /  www.dfif.dk
Danmark Rundt 16.-19. juni 03 Politiets IF Elisabeth Sørensen 25 39 80 44

r z*
f FODBOLD (ude)

Hannerupstævnet 10. aug. 03 Fredericia Ib Østergaard 40 19 58 76 28. juni 03

kMOTIONSLØB
Påskeløb 21. april Fredericia Bent Østergaard 75 93 25 14 På dagen
Vestkystløbet 1. juni 03 Esbjerg EFI's kontor 75 13 04 70
Kongebroløbet 13. sept. 03 Middelfart MFS 64 41 20 90 24. aug. 03
Danmark-Stafetten 22. maj 03 København Eli Rasmussen 32 53 53 42
Danmark-Stafetten 25. maj 03 Ry Erik Kjær Kristensen 86 89 21 56
Danmark-Stafetten 11. juni 03 Hillerød 48 26 73 20
Danmark-Stafetten 14. juni 03 Svendborg 62 22 58 09
Danmark-Stafetten 15. juni 03 Næstved Aja Andersen 55 73 56 84
Danmark-Stafetten 23. aug. 03 Frederikshavn 98 43 86 25

PETANQUE
St. Bededags Cup 16. maj 03 Ringe Søren Hansen 62 66 16 13 13. maj 03
Petanque 24. maj 03 Middelfart Bodil Christensen 64 41 26 79 1. maj 03
Fredericia Åben 9.-10. aug. 03 Fredericia Poul Erik Andersen 75 92 76 39 25. juni 03

(\ RIFFEL 50 M
Riffel 50 m 21. juni 03 FKS, Odense Leif Sørensen 66 17 63 20 30. maj 03
Riffel 50 m 16. -17. aug. 03 Middelfart Vagn Ove Jensen 64 41 50 30 2. aug. 03

Få din forenings åbne stævne eller arrangement 
med på DFIF's aktivitetskalender.

Send en e-mail til Firmaidræts redaktion, e-mail: jt@dfif.dk 
med oplysninger om tidspunkt, sidste frist for tilmelding, 

arrangerende forening og tlf. eller e-mail for kontaktperson.
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\l_andet rundt

Fredericia. Fokus på boldspil
| Lørdag den 10. maj afholder 
Fredericia Fag- og Firmaidrætsfor
bund (FFFIF) en idrætsdag med 
fokus på boldspil krydret med åbne 
aktiviteter for hele familien. Der 
skal spilles beachvolley, fodbold 
og håndbold med mange forskel
lige holdsammensætninger. Alle 
kan være med - både medlemmer 
af DFIF og potentielle fremtidige 
medlemmer.
Sideløbende med boldspilsfestiva
len kan hele familien deltage i en 
masse udfordrende aktiviteter ar
rangeret af DFIF's aktivitetsudvalg 
såsom:
• Børne- og familieaktiviteter

-  bl.a. Action- og forhindrings
baner, petanque og naturgolf.

• Friluftsaktiviteter -  Mountain- 
biking, stridsvogn m.m.

• Prussik-, topreb- og skovmands
klatring

• Stjemetræf -  bl.a. bueskydning, 
softgunskydning og øksekast.

En af de bærende kræfter bag bold
spilsfestivalen, formand for Vejle 
Amtskreds, Ib Østergaard, synes, at 
det er meget vigtigt med en synlig

øer ska l sp ille s beachvolleyball, når firm aidræ t
ten i Fredericia i sam arbejde med D F IF  afvik ler 
aktiv itetsdag . Foto. Jo h n n y  Wichmann.

gørelse af firmaidrætten;
- Dette arrangement udspringer af 
et ønske fra fodbold-, håndbold-, 
og volleysektionen om at lave et 
PR-stævne for de nævnte idræt
ter. Vi har valgt at give den hele 
armen og føje en række åbne ak
tiviteter til. Vi v il gerne fremvise 
firmaidrættens muligheder for med
lemmer og potentielle medlemmer, 
og håber samtidig, at vi som en 
sidegevinst kan tiltrække nye friv il
lige ledere, siger Ib Østergaard.
Fra politisk hold tager man godt 
imod initiativet. Fredericias borg
mester Uffe Steiner Jensen har 
offentligt givet udtryk for, at bold
spilsfestivalen er en god repræsen
tant for byens idrætsliv. Og dermed 
kan man med Ib Østergaards ord 
sige, at arrangementet har PR- 
værdi både for firmaidrætten og for 
byen. |

Storstrøms Amt.
Tarzan Cup igen__________
| 7 mand - alle over de 100 kg
- har meldt sig t il Tarzan Cup, en 
firmaturnering for arbejdspladser i 
Storstrøms Amt.
Er man overvægtig, og vil man ger
ne ned i vægt, kan en af måderne 
at klare den udfordring på være, at 
tilmelde sig Tarzan Cup i Storstrøms 
Amt. Det har blandt andre syv med
arbejdere fra anlægsgartnerfirmaet 
Per Hansen A/S gjort, og det har 
allerede givet resultat - sammen
lagt har de på konkurrencens første 
fire uger tabt 24,7 kilo.
- Jeg kan fandeme godt mærke en 
forskel, jeg har det meget bedre 
end for fire uger siden, og havde 
det ikke været for konkurrencen, 
så var der aldrig nogen af os, der 
var kommet i gang, fortæller Jan 
Andersen.
Bag konkurrencen står DFIF, Stor
strøms Amtskreds og Den Sunde Ar

i / ... W H I  ■ ■ ■ ■ ■ P f l M B
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bejdsplads, og reglerne er simple: 
Deltagerne skal være overvægtige.
I løbet af konkurrencen v il Den 
Sunde Arbejdsplads så måle, veje 
og tjekke konditallet på deltagerne 
tre gange. Præmien t il det vinden
de hold er billetter t il landskampen 
Danmark-Norge i juni. |

Greve. Firma stævne aflyst
| Første forsøg på at starte fir
maidræt i Greve måtte aflyses. 
Styregruppen bag aktivitetsdagen 
forsøger igen t il efteråret. Blot tre 
hold tilmeldte sig t il 3-kampstæv- 
net, og derfor valgte styregruppen 
bag stævnet at aflyse.
- Men styregruppen giver nu ikke 
sådan op, for vi har sået det før
ste frø t i l aktivitet, sammenhold 
og motion på arbejdspladserne 
og mener stadig, at idéen er god, 
forsikrer konsulent i styregrup
pen Michael Nørbæk. Han har ikke 
umiddelbart nogen forklaring på 
den ringe tilmelding, men håber, 
at den vil blive noget større, når 
gruppen gør et nyt forsøg sidst på 
året. Bliver det heller ikke nogen 
succes, forventer Michael Nørbæk 
dog, at der kommer t il at gå noget 
tid, før firmaidrætten atter kommer 
t il Greve. |

Sæby. Nyt billardlokale
| Sæby Firma Idræt holdt søndag 
åbent hus, og her kunne de frem
mødte blandt andet få foreningens 
nye billardlokale at se. De lokaler 
har allerede fået medlemstallet 
t il at stige t il 30. Samtidig med 
indretningen af de nye lokaler er 
billardens gamle lokaler blevet 
omdannet t il et motionsrum, hvor 
medlemmerne har mulighed for at 
få udarbejdet et træningsprogram i 
samarbejde med en instruktør. Også 
her har interessen været stor for 
den lokale firmaidrætsforening. |
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\Nyt om navne

Nye folk i
idrætssektionerne_______ _
| På årsmødet i idrætssektionerne i 
billard, petanque og dart, blev der 
valgt nye medlemmer t il sektionen. 
I billard blev Berit Nilsson, KFIU, 
valgt som menigt medlem. Berit er 
nyvalgt formand for Københavns 
Billard Klub, og har siddet i KFIU's 
billardudvalg siden 1995. Berit er 
superbruger på DFIFs EDB-program, 
SuperNova, og hun var i septem
ber 2001 hovedansvarlig, da KFIU 
afviklede DM individuelt i billard i 
København. Berit afløste Ole Sø
rensen, Morsø i sektionen.
I dartsektionen blev Benny Nissen, 
Kolding Firma Sport, indvalgt som 
menigt medlem. Benny sidder i Kol
ding Firma Sports dartudvalg, og 
han sidder tillige i idrætsudvalget 
for dart i Vejle Amtskreds. Benny 
afløste Mogens Ustrup, Silkeborg i 
sektionen.
I petanquesektionen blev Kim 
Giese, Slagelse indvalgt som me
nigt medlem. Kim Giese har siddet 
i petanqueudvalget i Slagelse Firma 
Sport i 8 år, og han er uddannet 
instruktør og dommer i petanque. 
Kim afløser Erik Højland, Korsør i 
sektionen. |

Bent Nilsson, KFIU, nyt Kim Giese, Slagelse, nyt med- 
medlem af billardsektionen. lem af petanquesektionen.

Nyvalg til idrætsudvalget
| På idrætsmødet den 13. april var 
der nyvalg t il DFIF's idrætsudvalg. 
Klaus Frank, Silkeborg havde be

sluttet at stoppe, og derfor skulle 
der findes et nyt medlem blandt de 
godt 165 fremmødte idrætsledere. 
Efter kampvalg mellem 4 opstillede 
kandidater faldt valget på Birthe 
Jørgensen, Hillerød, der indtræder 
som menigt medlem i udvalget. 
Birthe har de seneste fire år væ
ret medlem af DFIFs dartsektion, 
heraf de 3 år som formand. Birthe 
er uddannet dartinstruktør og kur
susleder, og hun har gennem sit 
virke som dartformand stor rutine 
i stævne- og turneringtiIrettelæg-

Ole Toft, Aalborg Firmasport og Birthe 
Jørgensen, Hillerød Firmasport blev valgt til 
DFIF's Idrætsudvalg.

gelse. Birthe brænder også for 
andre idrætter end dart, og har så
ledes været primus motor i opstar
ten af Keep Fit under DFIF, ligesom 
hun er aktiv håndboldspiller. 
Årsmødet genvalgte Ole Toft, Aal
borg, t il idrætsudvalget. Ole har 
siddet i udvalget de seneste to 
år. |

40 år i bestyrelsen for KFS
| Dansk Firmaidrætsforbunds næst
formand, Jørn Godt, kunne den 3. 
april fejre et bemærkelsesværdigt 
jubilæum som medlem af besty
relsen i Kolding Firma Sport (KFS) 
i 40 år, og heraf de seneste 30 år 
som formand. Jørn Godt blev valgt 
ind i fodboldudvalget som blot 
18-årig. Dengang var der 2.000 
medlemmer og ca. 60 firmaklubber

40 år i bestyrelsen fo r KFS. DFIF's næstfor
mand Jørn Godt med hustruen Mona Godt.

i foreningen, og medlemmerne dyr
kede blot 3 idrætsgrene, fodbold, 
håndbold og bordtennis. I dag tæl
ler foreningen 6.000 medlemmer 
og 200 firmaklubber, og der er 14 
aktiviteter på programmet.
Jørn Godt har i sjælden grad gjort 
ledergerningen i firmaidrætten 
t il en livsstil, og i Kolding er han 
blevet synonym med firmasporten. 
Jørn afviser dog at det kan komme 
på tale, at han også skal fejre 50 
års jubilæum i bestyrelsen. Jørn's 
største ønske er, at KFS i de kom
mende 3-5 år kan komme smertefrit 
gennem det generationsskifte som 
er lige om hjørnet. Når lederjob
bet i KFS og DFIF ikke kræver hans 
fritid, at han aktiv på bowling
banen, og det bliver også t il lidt 
petanquespil og golf. |

Formandsskifte i HI
| Efter 22 år på formandsposten 
for HI (Hovedstadens Jernbane
idræt), har Niels Anker Nielsen
besluttet at stoppe. I Niels Ankers 
formandstid har HI gennemgået en 
rivende udvikling, Foreningen har 
således taget aerobic, backgam
mon, tennis, squash og golf med 
på programmet. Niels Anker blev 
afløst på formandsposten af lede
ren af HI's fodboldsektion, Tony 
K. Andersen. I forbindelse med 
formandsskiftet blev Niels Anker 
udnævnt t il æresmedlem i HI. |
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DGI overtager Idrætsmærket
| Efter næsten 82 år nedlagde Idræts
mærket sig selv på et årsmøde kort før 
Påskeferien. Fra 1. januar 2004 overtager 
DGI mærket, som især bruges af Forsva
ret, DFIF og DGI.
Fremtiden for Idrætsmærket bliver på 
nedsat blus, hvor det kun bliver de mest 
gængse typer af mærket, der bliver mu
ligt at tage. Til gengæld v il DGI nøje 
undersøge mulighederne for mærkets 
fremtid -  eventuelt i et samspil med en 
hjemmeside, sådan at Idrætsmærket ind
går i en form for test-dig-selv system. 
Cirka 4.500 personer tager Idrætsmær
ket, og DGI anser det for at være en 
senioraktivitet. Både Forsvaret og DFIF 
tager beslutningen t il efterretning, men 
lægger vægt på at det også bliver muligt 
fremover at tage Idrætsmærket i sin nu
værende form. |

Ny tipslov vedtaget___________
| Et flertal bestående af regeringspar
tierne, Kristeligt Folkeparti og Social
demokratiet har vedtaget en ny tipsLov. 
Med vedtagelsen skærper regeringen 
Tipstjenestens monopol på at udbyde spil 
ved at gøre det ulovligt for udenlandske 
bookmakere og spiludbydere at reklamere 
for deres spil i danske medier.
Samtidig får hestesporten en årlig øko
nomisk saltvandsindsprøjtning på et 
tocifret millionbeløb som led i en ændret 
fordelingsnøgle, hvor blandt andre Dansk 
Boldspil Union (DBU) og De Danske Skyt
teforeninger må af med penge.
Med den nye tipslov overtager DFIF fra 
den 1. januar 2004 ansvaret for FMI 
(Foreningen t il fremme af Motion og 
Idræt i dagtimerne). FMI hari 2002 mod
taget 3,5 mio. kr. fra kulturministeriets 
tipsmidler, men de penge følger ikke 
med pr. automatik. Der er dog aftalt en 
overgangsordning med en økonomisk 
kompensation, således at DFIF i 2004 
modtager 1. mio. kr. i ekstra støtte, og i 
2005 en halv mio. kr., således at arbejdet 
med de godt 200 Idræt om Dagen projek
ter kan videreføres. |

nyt
Skæv tv-dækning af idrætten___
| Idrættens Medieudvalg, som består af 
repræsentanter fra DIF, Team Danmark og 
specialforbundene under DIF, har offent
liggjort en analyse, som viser skævvrid
ningen i tv-dækningen af de forskellige 
idrætsgrene.
- At transmissionsdækningen er skæv 
kommer ikke som nogen overraskelse, 
men at nyhedsdækningen har en tilsva
rende skævhed er meget foruroligende 
og stemmer ikke overens med den alsi
dighedsforpligtelse, som vi mener public 
servicestationerne DR1 og TV2 er forplig
tet t il at leve op til, siger Team Danmarks 
direktør Preben Kragelund, der er for
mand for Idrættens Medieudvalg.
Analysen viser bl.a., at over 2/3 af sen
detiden på både DRl's og TV2's sports
nyheder i 2002 blev brugt på fodbold-, 
håndbold- eller cykelindslag. Idrættens 
medieudvalg har rettet henvendelse t il 
kulturministeren for at få ham t il at ind
skærpe over for DR og TV2, at der skal 
lægges større vægt på en alsidig dæk
ning af dansk idræt fremover.
Uddrag af undersøgelsen kan ses på DIF's 
hjemmeside www.dif.dk |

DGI bør ikke fritages__________
| Det skurrer i ørene, når formand for 
DGI Søren Møller nu ytrer ønske om at 
se DGI skrive under på det antidoping- 
kodeks, som blev vedtaget på den store 
WADA-konference i København i marts. 
Det skriver journalist Leif Rasmussen i 
Fyens Stiftstidende, og han peger i den 
sammenhæng på DGFs verdenshold. Her 
er konkurrencen benhård, og mange af 
gymnasterne vil med sikkerhed gøre me
get for at blive udtaget, pointerer Leif 
Rasmussen. Han har derfor svært ved at 
se, hvorfor DGI skulle fritages fra antido- 
pingkodekset med den begrundelse, at 
foreningen først og fremmest arbejder 
med breddeidrætten. Elite er elite, om 
den hører under DGI eller DIF, skriver Leif 
Rasmussen og tilføjer: »Man er ikke et 
bedre menneske, fordi man stiller op for 
DGI i stedet for DIF.« |
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Stævne med mange vindere
25 firmahold prøvede kræfter med floorball da Københavns Amts
kreds afviklede det første stævne for firmahold.

| - Jamen, vi er da meget interesserede i at del
tage i floorballstævner fremover, især hvis der bliver 
strammet lidt op på reglerne, sagde Mikkel Kruse fra 
Carlsvænget. Hermed hentydede Mikkel til, at der var 
en del forskel på dommernes linie. Der var simpelthen 
for stor forskel på hvordan og for hvad de dømte, men 
det kunne ikke ødelægge indtrykket af et rigtig godt 
og veltilrettelagt stævne i Lundtofte Hallen den 16. 
februar.

Det var Københavns Amtskreds der havde taget in i
tiativ t il stævnet, og fra amtskredsens side var ansva
ret for at sættet floorball i gang lagt i hænderne på 
LTFU (Lyngby Taarbæk Firmaidræts Union). Invitatio
nerne blev sendt ud t il alle firmaerne i de København
ske foreninger, og interessen var stor.

Et supergodt stævne

På grund a f forskellen på holdenes indbyrdes styrke, valgte man ikke at kåre en samlet 
vinder. I  stedet blev præmierne fordelt ved lodtrækning.

- Vi endte med et stævne med 25 hold, og det blev hurtigt klart for os, at 
vi måtte spille på to små baner i hallen. Ellers ville ventetiden blive for 
lang, siger formanden for LTFU, Preben L. Christensen.

- Det viste sig at være en god beslutning, fordi de mange hold i hallen 
gav en god stemning. Et par foreninger stillede med to hold, og det gav 
også mulighed for at følge kollegernes kamp på banen ved siden af.

Flere af de deltagende hold var parate hvis LTFU vil 
lave en løbende turnering t i l efteråret.

- Vi synes dog, at banerne var lidt for korte tiL fem 
spillere, så vi glæder os t il at prøve det på stor bane, 
sagde Thomas Sandelius fra BRFIF.

- Det var rigtigt sjov at møde andre floorball-amatø- 
rer, og vi er helt sikkert klar igen, hvis der bliver lavet 
et nyt stævne, sagde Bjørn fra Statoil.

De mange positive tilbagemeldinger fra de delta
gende hold gav Preben L. Christensen blod på tanden, 
og i marts måned blev der afviklet et nyt stævne på 
stor bane.

- De to stævner har overbevist mig om, at floorball 
bestemt har en fremtid i LTFU. Vi regner med at afvik
le 4 stævner i den kommende sæson, med deltagelse 
af mellem 8 og 12 hold, siger Preben L. Christensen. |


